
Masyarakat terlalu selesa guna polistirena
AMPANG Masyarakat sudah ter
lalu selesa menggunakan polisterin
kerana ia menjadi satu kemudahan
harian kepada mereka dalam peri
hal pembungkusan dan pembelian
barangan.

Menurut kenyataan Perbadanan
Pengurusan Sisa Pepejal Dan
Pembersihan Awam (SWCorp) dari
segi pembuangan pula, segelintir ma
syarakat menganggap ia adalah satu
perkara yang tidak remeh dan men
datangkan apaapa kerumitan bagi
mereka kerana banyakkemudahandi
sediakan bagi tujuan pembuangan.

"Mereka tahu bahawa satu ke
tika nanti akan ada pihak yang akan
menguruskan pungutan atau pe
lupusannya" katanya.

SWCorp berkata, tiada tips khu
sus yang dapat diberikan kepada
masyarakat tentang penggunaan
polistirena.

"Bagaimanapun, pengguna perlu
tahu kesan sampingan yang bakal ber
laku sekiranya polistirena tidak diurus
dan dilupuskan dengan sempuma ke
rana bahan ini lambat untuk terurai
dalam keadaan normal dan meng
ambil masa sehingga 500tahun untuk
terurai secara semula jadil' katanya.

Menurut kenyataan itu, ciri poli
stirena yang ringan dan rapuh sering
dikaitkan dengan sampahsampah
yang terbiar meratarata di tempat
tempat awam termasuk dalam sistem
saliran dan memberi kesan samping
an dari segi pemandangan yang tidak
menyenangkan.

"Takungan air dalam bekas bo
leh menyebabkan pembiakan vek

tor pembawa penyakit sehinggalah
menyebabkan sistem saliran ter
sumbat serta mengakibatkan baniu;'
katanya.

SWCorp berkata, pengguna perlu
bijak untuk menggunakan polistirena
dan memastikan ia dikumpulkan atau
dibuang secara betul agar tidak me
nimbulkan implikasi yang dinyatakan
kerana pihak bertanggungjawab ter
hadap pengurusan sisa pepejal akan
memastikan ia dirawat atau dilupus
kan dengan kaedah yang sewajarnya
agar tidak menjejaskan alam sekitar.

'Antara cara terbaik adalah me

ngamalkan pengasingan sisa dari pun
ca sekiranya berada di rumah yang
akan dikuatkuasakan pada 1 Jun 2016
ini, selain memasukkannya dalam
tongtong kitar semula yang terdapat
di tempattempat awamj' katanya.

SWCorp tiada sebarang masa
lah untuk melupuskan bekas atau ba
hanbahan yang diperbuat daripada
polistirena.

"Kaedah konvensional yang di
gunakan untuk melupuskannya ada
lah di tapaktapak pelupusan bagi
bekasbekas yang sudah tercemar
dengan kotoran seperti makanan
atau lemak.

"Bagaimanapun, dengan tekno
logi yang ada pada masa ini, bahan
ini boleh dilupuskan dengan mudah
melalui kaedah pembakaran di insi
nerator yang mana bahan ini turut di
jadikan bahan yang dapat membantu
pembakaran di dalam loji insineratorr
katanya.

Menurutnya, bahan asas polis

terin ini dihasilkan daripada bahan
petroleum dan sebenarnya memiliki
nilai sekiranya ada inisiatif untuk me
ngitarnya semula.

"Isuyangmenyebabkan bahan ini
sukar untuk dijual sebagai bahan ki
tar semula adalah kerana isi padu atau
saiznya yang besar berbanding berat
nya dan menyebabkan pengendalinya
tidak banyak memperolehi keuntung
an sekiranya ia diuruskan untuk di
kitar semula.

"Sebab itulah tidak ramai yang
berminat untuk melakukan urus nia
ga kitar semula bahan ini? katanya.

SWCorp sedang melakukan
pelbagai usaha untuk menggalakkan
pengguna dan pengamal kitar semula
serta pihak industri untuk melakukan
perkara yang terbaik bagi menangani
isu polistirena dan pengasingan sisa
di punca ini merupakan platforrfi
yang paling sesuai untuk semua pi
hak bertindak bagi mengasingkan
bahan ini.

"SWCorp mengenal pasti pihak
industri yang akan mengambil bahan
ini dan dirawat serta diproses untuk
menghasilkan bahan lain.

Polistirena sebenarnya boleh di
kitar semula tetapi teknologi untuk
mengitar semula bahan ini masih be
lum dilakukan secara besarbesaran
di negara kita.

"Di Jepun misalnya, kitar se
mula polisterin telah lama dilaksana
kan dengan menukar polistirena ke
'Expanded Polystyrene' (EPS) iaitu
bahan alternatif yang bukan untuk
pembungkusan bahan makanan,"
katanya.

Penguraian sampah polistirena memerlukan tempoh ratusan tahun untuk terurai secara semula iadi.
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Laksanakan larangan berperingkat
Kempen kesedaran, inisiatif galakkan peniaga serta pengunjung bazar minimumkan penggunaan polistirena
KUALA LANGAT  Secara
dasarnya, Majlis Daerah Kuala
Langat (MDKL) amat positif
terhadap saranan serta pe
laksanaan kempen tanpa po
listirena di daerah ini.

Sememangnya tidak di
nafikan, respons serta reak
si orang awam tentang pe
laksanaan kempen ini agak
sukar serta menghadapi ba
nyak isu, namun bebera
pa inisiatif dan usaha tetap
dijalankan.

Yang Dipertuanya, Mohd
Azhar Mohamed Ali berkata,
Kempen Bazar Ramadan
Mampan merupakan sebuah
program yang dicetuskan ke
rajaan negeri di bawah Stanco
Hal Ehwal Pengguna.

Menurutnya, bagi Kuala
Langat, program ini bermula
pada 2011 dan dilaksanakan di
beberapa lokasi iaitu termasuk
Bazar Ramadhan Banting,
Taman Dato' Hormat, Taman
Perwira; Taman Banting Baru,
Taman Pahlawan dan Bandar

Saujana Putra.
"Pelaksanaan program

ini bertujuan untuk mem
beri galakan kepada peniaga
dan pengunjung bazar supaya
meningkatkan kesedaran da
lam menjaga alam sekitar dan
meningkatkan kualiti makan
an secara konsistea

"Bermula 2014,MDKL te
lah mengenakan caj RM0.20

bagi penggunaan beg plas
tLk (saiz tertentu) di Bazar
Ramadan Banting dan ia di
jalankan pada setiap Sabtu se
panjang Ramadan? katanya.

Mohd Azhar berkata,

pada awal kempen ini, orang
awam menunjukkan respons
yangbaik memandangkan isu
berkenaancaj RM0.20di negeri
ini sudah lama dilaksanakaa

Katanya, peniaga turut
memainkan peranan mereka
menggunakan bekas makan
angunasemula.

"Namun, dianggarkan
hanya 30 peratus sahaja yang
mempraktikkannya.

"Sememangnyia terdapat
rungutan daripada peniaga ke
rana mereka mengalami pe
ningkatan kos apabila menukar
cara pembungkusan makanan
mereka dengan menggunakan
material yang boleh dikitar se
mula seperti karung kertas, bio
degredible plastik bag, bekas
makanan kitar semula dan se
bagainya yang berkonsepkan
mesra alam? katanya.

Dalam pada itu, pe
ngunjung Bazar Ramadhan
juga turut diberi pemaklum
an awal berkenaan kempen
ini melalui risalah dan juga se
panduk yang digantungkan
di tapak bazar dua minggu
sebelum Ramadan sehingga
lah penghujung bulaa

Melalui pemantauan, pe
ngunjung bazar didapati ada
yang membawa bekas makan
an darirumah dan juga beg ki
tar semula untuk mengisi jua
dahyangdibeli

Sepanjang dua sesi pe
laksanaan kempen tersebut,
sebanyak 96 pengunjung me

nerima sumbangan mangkuk
tingkat.

Pada tahun ini, usaha di
teruskan dengan kempen

tanpa beg plastik dan poli
stirena serta pengumpulan
sisa minyak masak sepanjang
Ramadan.

Mohd Azhar berkata,
MDKL juga merancang un
tuk memperluaskan kempen
ini di medanmedan selera di
bawah seliaan MDKL.

Katanya, pelaksana
an Kempen Bazar Ramadan
Mampan pada tahun ini me
nyasarkan kepada pendedahan
dan galakan secara berterusan
terhadap Kempen Tanpa Beg
Plastik dan Polistirena serta
Kempen Kitar Semula Minyak
Masak Terpakai di kalangan
masyarakat.

"Ini kerana penggunaan
bagi beg plastik, polistirena
dan minyak masak meningkat
pada bulan Ramadaa

"Pada tahun ini, MDKL di
bawah Local Agenda 21 telah
mengadakan sesi taklimat ke
pada peniaga Bazar Ramadhan
berkaitan kempen Tanpa Beg
Plastik dan Polistirena.

"Taklimat ini adalah ber
tujuan untuk meningkatkan
pemahaman dan pengetahu
an terhadap penjagaan ke
sihatan dan alam sekitar yang
berterusan serta kesan negatif
penggunaan beg plastik dan
polistirena, sekali gus me
ngurangkan penggunaannya.

"Sekin itu juga, ia bertuju
an untuk menggalakkan pe
niaga supaya lebih berdisiplin
untuk mengendalikan gerai
dan barang jualan mereka yang
berkualiti dan sihat" katanya.

Bagi Kempen Tanpa Beg
Plastik dan Polistirena, ia

akan dilaksanakan di Bazar
Ramadan Banting sahaja, iaitu
pada setiap hari Sabtu ber
tarikh 11 Jun, 18 Jun, 25 Jun
dan 2 Julai 2016 (4 hari).

Caj RM0.20 dikenakan
bagi setiap beg .plastik untuk
sebarang pembelian barang
an pada setiap hari Sabtu se
panjang bulan Ramadaa

Caj tersebut juga akan di
masukkan ke dalam bekas khas
yang akan disediakan oleh pi
hak MDKL di setiap gerai.

Manakala sepanduk pem
beritahuan berkenaan kempen
ini akan dipamerkan seminggu
sebelum Ramadhan di tapak
bazar sebagai pemakluman
awal serta persediaan semua
pihak untuk melaksanakan
kempen tersebut di samping
menggalakkan pengguna su
paya menggunakan beg kitar
semula dan bekas makanan
gunasemula semasa mem
beli keperluan mereka.

Lebih menarik, pe
ngunjung bazar yang berbuat
demikian, akan menerima
hadiah yang sinonim dengan
kempen ini, contohnya; pem
berian mangkuk tingkat dan
beg kitar semula.

AZHAR
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Sesi taklimat kepada peniaga Bazar Ramadhan berkaitan kempen Tanpa Beg Plastik dan
Polistirena.
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perlii alternatif^
KUALA LANGAT  Tinjauan Sinar
Harian mendapati kebanyakan peng
guna terpaksa menggunakan polisti
rena disebabkan kosnya yang lebih
murah berbanding bekas makanan
lain.

Seorang guru tabika, Fauziah
Muib, 50, berkata, tidak dinafikan
penggunaan polistirena masih lagi
digunakan namun jika boleh elak,
perlu dielakkan.

Menurutnya, dengan haiga kos
barang yang tinggi, pengguna masih
memilih bekas makanan yang mu
rah berbanding membazirkan wang
membeli bekas yang lebih mahal da
ripadabiasa.

"Tapi bagi akak senang, kalau ke
rajaan tahu penggunaan polistirena
ni memudaratlcan kesihatan, kenapa
tak nak hapuskan polistirena secara
serius.

"Kalautakbolehguna, hapuskan
terns, can bahan yang boleh diganti
kan taripa mengundang masalah ke

Tidak kisah haramkan polistirena tapi mesti ada pengganti lebih pratikal
mudian hari," katanya.

Fauziah berkata, tindakan meng
hapuskan penggunaan polistirena ini
boleh dilaksanakan jika semua pihak
berkeras menangpni isu ini

Katanya, ini tidak, penjualan poli
stirena masih lagi wujud,malah tawar
an polistirena yang dijual di kedaike
dai dilihat semakin banyak.

' Akak feham peniaga boleh dapat
kancawan polistirena tu dengan har
ga RM250 sebanyak 50 biji memang
murah.

"Tapi kalau tak kawal pengelua
rannya, memanglah pelanjgan ma
sih lagi membeli sebab terlalu banyak
di pasaranr katanya yang berharap
polistirena dapat dihapuskan segera
secara serius.

Bahan ganti polistirena
Bagi seorang suri rumah,

Rosminah Suradi 57, dia sendiri ma
sih menggunakan polistirena disebab
kan bahan itu lebih praktikal dan mu
dah dibawa.

Namun katanya, jika ada bahan
lain yang boleh menggantikan poliste
rinatentu pengguna pun dapat guna
kan sebaiknya.

boleh digunakaa. Jcalau boleh dihenti
kan penjualannya lagi baikl' katanya.

Ditanya mengenai adakah prakti
kal membawa bekas makarian sendi
ri ketika membeli makanan terutama
di pasar malam dan sebagainya,
Rosminah berkata, iasedikitsebanyak
agak menyusahkan pengguna.

Katanya, kebanyakan daripada
masyarakat hendakkan peralatan
yang lebih mudah dibawa.

"Tapi kalau bawa bekas sendiri
boleh dapat harga jauh lebih rendah
daripada biasa, itu memang baiklah.

"Di samping beijimat cermat,
dapat juga beli makanan dengan
haiga berpatutan. Itu akak sokong,"
katanya.

Ikut kehendak pelanggan
Manakala bagi peniaga, Azima

Wan, 33, dia masih menggunakan po
listirena untuk membungkus makan
an jualannya namun memberi ruang
kepada pelanggan mengikut per
mintaan mereka.

'Akak masih guna poli
stirena sebab kos ba
han itu mu

'H^^SN^au f3&iggan miijtaletjjk
dalam bekS fain, baru akak buatrfe
tika ditemui di rumahnya.

Menurutnya, dia yang meng
ambil tempahan apa juga masak
an nasi sama ada untuk majlis seko
lah, pejabat kerajaan dan sebagainya
masih menggunakan polistirena na
mun tetap mengikut permintaan
pelanggannya.

"Guna polistirena ni murah kalau
100 keping tu baru RM8 sahaja tapi
memang bahan ni bahaya.

"Sebagai peniaga kjta memang
nak cari bahan yang paling murah su
paya kita ada juga untungf katanya.

Azima berkata, pendekatan
menghapuskan polistirena secara se
rius perlu dilakukan segera jika hen
dak melihat peniaga akur.

Katanya, jika kerajaan sudah
mengharamkan penggunaan poli
stirena sudah tentu peniaga terpaksa
patuh.

"Tapi bila pengusaha kedai jual
dengan harga yang murah pula tu,
peniaga pasti nampak yang murah
dan tak fikir akibatnya.

"Jadi akak harap proses hendak
melarang penggunaan polistirena ini
perlu serius dan perlu ada bahan gan
ti lain yang praktikal dan mudah di
bawa atau dibuang di manamana''
katanya.

f

Mengulas mengenai pengguna
an bekas makan dalam aktiviti per
niagaannya, Azima bersetuju jika ia
dipraktikkan.

Katanya, sebagai peniaga, dia
boleh meletakkan harga bekas
dan makanan dengan haiga yang
berpatutan.

"Bekas makanan tu pun mung
kin boleh diguna semula atau bfla
dah bagi 30 orang makan guna be
kas makanan tu, peniaga boleh ambil
bekas tu untuk diguna semula dalam
tempahan lain.

"Tapi itu kalau peniaga men
dapat tempahan majlismajlis rasmi
yang pelanggannya makan makan
an di satu tempat, mudah kita ambil
semula bekas kita tu," katanya yang
turut berhasrat melakukan kaedah

ftii siiatii hari nanti

"Bagi akak, pengguna sebenamya
tahu akan akibat menggunakan poli
stirena dalam jangka masa panjang.

"Tapi kerajaan perlu keluar satu
pengumuman yang bahan ini tidak
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Habiskan stok sebelum haram
KUALA LUMPUR  Rata

rata pemborong barangan
plastik positif sekiranya ke
rajaan mahu penghapusan
penggunaan polistirena, na
mun bekalan sedia ada perlu
dihabiskan terlebih dahulu.

Seorang pemborong
di Jalan Raja Bot, Fatimah
Abdullah, 45, berkata, mereka
akur dengan kehendak keraj a
an dalam usaha memastikan
masyarakat tidak terdedah de
ngan risiko penyakit •

Bagaimanapun katanya,
bekalan dari kilang perlu di
heatikan terlebih dahulu se
belum menguatkuasakan
larangan guna polistirena.

"Sejak empat bulan ke
belakangan ini pun, sudah
banyak pembekal polistirena
yang berjenama terkenal su
dah tutup dan tidak buat pe
ngeluaranlagi.

Permintaan pemborong polistirena untuk elak merefca

*

"Jadi dalam kalangan pem:
borongseperti kami, kamitiada
masalah sekiranya pengguna
an polistirena dihapuskan. Jika
pembekal tiada, maka kami
pun tidak akanjuaL

"Jika haramkan pengguna
an, tetapi bekalan masih ba

Bungkusan makanan jenis polistirena masih diiual seperti biasa.

nyak di pasaran, ia akan berla
ku pembaziran dan merugikan
pemborongr katanya.

Tinjauan Sinar Harian di

sekitar Chow Kit mendapati
polistirena masih dijual seperti
biasa, namun masih terdapat
pilihan bekas mesra alam

Aktiviti penjualan polistirena dijalankan seperti biasa oleh
pembekal mahupun pemborong.

, ^

Pekerja sebuah kedai yang membekalkan barangan plastik
menunjukkan perbezaan bungkusan makanan jenis polistirena
dengan bio.

mt
■|

meskipun harga lebih mahal
berbanding polistirena.

Dalam pada itu, seorang
lagi pemborong plastik,
Zainun Othman, 55, berkata,
permintaan peniaga dalam
pembelian polistirena masih
seperti biasa.

Katanya, dalam tem
poh dua minggu menjelang
Ramadan, permintaan ter
hadap polistirena makin
bertambah.

"Bulan Ramadan per
mintaan akan meningkat ke
rana peniaga jualan makan
an di bazar masih gunakan
polistirena.

"Namun jika sudah ada ke
putusan untuk mengharam
kan penggunaan polistirena,
kami sebagai pemborong perlu
akur. Tapi janganlah buat se
cara drastiki' katanya.
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Pelanggan tolak, gpl
peniaga tak ada masWk
Terpaksa bayar lebih harga makanan kerana kos kotak lebih
■ NORAFIZA JAAFAR

GOMBAK .  
Kebanyakan pe j
langgan tidak sanu

kos lebih untuk kotak 
makanan dan sang l
gup memilih polisti 
rena meskipun tahu

Seorang peniaga
kedai makan di Batu 
Caves, Mohd Kama]
Azizi Abdullah, 42 berkata, dia telah
menyediakan dua jenis bungkusan
iaitu polistirena dan kertas jenis bio
sebagai menyokong kempen baha
ya polistirena namun pengguna le
bih memilih polistirena yang men
jimatkan kos.

Menurutnya, disebabkan dia me
niaga dalam kawasan universiti yang
mengharamkan penggunaan polisti
rena, dia cuba mempraktikkan di ke
dainya di luar kampus.

"Saya tiada masalah untuk me
matuhinya tapi pelanggan perlu
membayar lebih. Satu kotak makan
an harganya 40 sen tapi polistirena
hanya 10 sen

"Di peringkat kampus tiada masa
lah pelajar mematuhinya walaupun
ada segelintir peniaga masih gunakan
polistirena tapi itu perlu dikuatkuasa
kan pihak universiti.

"Dalam syarat perniagaan sendi
ri telah ditetapkan arahan tersebuti'
katanya kepada SimrHarian.

Perlu altematif lebih murah
Jelas Mohd Kamal, kempen

akan menjadi lebih

tas sekarang mahal
dan saya sendiri caj

kepada pelanggan. Dulu ada dapat
subsidi tapi selepas GST, harganya pe
niaga yang tanggung.

"Jika melibatkan peniaga ke
cil atau sambilan, kos itu memang
membebankan, tak pulang modal
jika harganya tidak ditanggung peng
guna," katanya.

Seorang peniaga lauk campur
di Selayang,Norshidah Ahmad, 55,
berkata jika dipraktikkan larangannya
di kawasan Selayang, dia perlu me
nambah kos sehingga RM30 untuk
membeli kotak makanan jenis bio.

"Sekarang satubungkus polistire
na saya beli hanya RM7 saja, tapi kalau
dah tak boleh, kena keluar kos lebih.
Memang tak balik untung... saya ber
niaga sekadar buka meja dan khuabr
pelanggan pun tak mahu datang ka
lau saya jual mahal

"Kalau kerajaan boleh gantikan
. polistirena dengan bungkusan yang
harganya lebih kurang sama mung
kin tiada masalah, Saya tahu polisti
rena itu bahaya tapi benda ini dah di
guna lama kerana mudah dan murah,

nak guna kertas mudah koyak pula,"
katanya.

Penguatkuasaan mesti
sistematik

Sementara itu seorang pembekal
baranganplastik dan polistirena yang

ditemui di sini berkata, ke

dainya beroperasi seperti biasa dan
tiada masalah untuk mendapatkan
lesen perniagaan

"Ada saya dengar tentang
cadangan larangan penggunaan
polistirena dan mestinya kami ri
sau kerana akan menjejaskan per
niagaan tapi kalau dikuatkuasakan,

* .t
< • f w

t '* * * | * *
V* tiadamasa.ah dengan arahan .aranganttu.
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Pelaksanaan perlu secara berperingkat
PUNCAK ALAM 
Pengerusi Persatuan Penjaja
dan Peniaga Kecil Melayu
Selangor(PPPKM) Cawangan
Puncak Alam, Mejar (B)
Zulkiflee Abdul Latifberkata,
semua pihak khususnya pe
niaga sedia maklum larang
anterbabit.

Bagaimanapun kata
nya, kalau boleh pelaksanaan
itu secara berperingkat dan
memberi didikan awal kepada
peniaga yang mungkin belum
bersedia berdepan kenaikan
kosjualan

"Kita sedia maklum peng

ZULKIFLEE

gunaan plastik boleh men
jejaskan kesihatan dan alam
sekitar dalam tempoh lama

dan penerangan daripada ke
menterian berkaitan sudah
pun diterima.

"Peniaga tiada masalah
untuk menggunakan bahan
yang lebih mesra alam tapi
mungkin akan menyebab
kan kenaikan kos jualan se
kali gus memberi kesan ke
pada pengguna.

"Pengguna pun pastinya
akan kena tempias dan pada
masa sama memberi tekan
an kepada peniaga.. .jadi bagi
saya, mungkin isu ini boleh
dirunding demi manfaat ber
samar katanya.

Penggunaan plastik masih digunakan di pasar malam.
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Dr Rani kena kerja keras
SHAH AI.AM  Calon Pas, Dr Abdul Rani
Othman mampu meraih kemenangan pada
pilihan raya kecil (PRK) Sungai Besar sekira
nya beliau bekerja keras untuk menambat
hati pengundi.
. Penganalisis politik, Profesor Dr Fuad
Mat Jali berkata, Dr Rani perlu meyakinkan
penduduk Sungai Besar bahawa beliau adalah
calon yang paling layak untuk menyandang
kerusi di kawasan parlimen berkenaaa

"Beliau perlu bekerjakerasmemper
kenalkan dirinya yang mungkin masih
asing di kalangan pengundi di Sungai
Besar. 

"Jentera parti memainkan peranan
dengan memper
kenalkan

Dr Rani,

apa peranan 
beliau dan 
apa ma
nifesto 
menarik  *'

yang
tawarkan kelak
memenangi PRK nan

tir katanya kepada Sinar harian.
Menurutnya, Dr Rani mempunyai pe

luang meraih perhatian pengundi di Sungai
Besar kerana beliau mempunyai ciriciri pen
ting sebagai seorang calon.

"Saya rasa ciriciri seperti rajin turun
padang, mempunyai agama, mesra rakyat
dan mempunyai ketokohan sudah ada pada

beliau.
"Saya rasa beliau tak mem

punyai masalah untuk me
ngalahkan lawannya se
kiranya jentera parti terus
diperhebatkan untuk ber
kempen atas nama beliau"
katanya.

Bagaimanapun, be
liau berkata, semua
nya bergantung
kepada pen
duduk Sungai

 Besar.

MOHD FUAD
MAT JALI
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Gerakan rakyat menentang usul Hadi

Isu Presiden Pas, Datuk

Seri Abdul Hadi Awang
yang membentangkan

usul Rang UndangUndang
(RUU) Mahkamah Syariah
(Bidang Kuasa Jenayah) (Pindaan) 2016
di Dewan Rakyat terus menjadi tumpuan
beberapa akhbar Cina.

Sin Chew Jit Poh dan China Press
dalam muka depannya menumpukan
kenyataan Presiden MCA, Datuk Sen Liow
Tiong Lai bahawa partinya akan memulakan
satu gerakan rakyat untuk menentang
Pas dan mempertahankan kedaulatan
Perlembagaan Persekutuan.

Katanya, gerakan rakyat ini akan
dianggotai oleh seluruh rakyat, ahli parlimen,
semua persatuan Cina di seluruh negara
dengan menggembleng tenaga menghalang
usul Abdul hadi daripada diluluskan di
Dewan Rakyat.

"Sidang Dewan Rakyat akan diadakan
pada Oktober depan. MCA tidak akan
berdiam diri untuk menyedarkan rakyat agar
tampil mempertahankan perlembagaan
negara kerana ia mampu melindungi rakyat
untuk terus hidup secara berharmoni di
negara kita," kata Liow kepada pemberita
selepas mengadakan majlis penerangan
kepada tiga sayap parti.

Ditanya mengenai
bentuk untuk
melancarkan gerakan
rakyat ini, Presiden MCA
itu menjelaskan, parti

MCA akan mengumumkannya sedikit masa
lagi namun apa yang jelas, semua persatuan

Cina sudah menyatakan sokongan kepada
MCA untuk samasama bantu menjayakan
gerakan tersebut.

Manakala Naib Presiden MCA,
Datuk Chua Tee Yong meminta Ahliahli
Parlimen dari Amanah, Keadilan dan DAP
yang beragama Islam untuk menyatakan
pendirian mereka mengenai tindakan Abdul
Hadi berkenaan.

"DAP mempunyai dua ahli parlimen
beragama Islam, begitu juga Amanah ada
enam dan Keadilan ada 16. MCA ingin tahu
apakah mereka sokong atau tidak usul yang
dibentangkan oleh presiden Pas itu?" soal Tee
Yong.

Kata Tee Yong, DAP kerap kali
mempersoalkan pendirian MCA, namun
setelah presiden MCA sudah menyatakan
dengan jelas, pemimpinpemimpin DAP
khasnya yang beragama Islam masih
mem6isu tanpa memberikan sebarang
kenyataan sehingga hari ini.

Keduadua akhbar ini juga menyiarkan
kenyataan pemimpinpemimpin MCA sama
ada berjawatan menteri mahupun timbalan
menteri bahawa mereka sedia letak jawatan
masingmasing sekiranya usul persendirian
itu diluluskan dalam Dewan Rakyat.

Sementara itu, partiparti yang akan
bertanding pada PRK Sungai Besar
nampaknya sudah bersiap sedia memulakan
jentera masingmasing. Selain isuisu
nasional seperti 1MDB dan dana RM2.6
bilion, masalah sara hidup petani dan nelayan
juga dijangka dibangkitkan sepanjang
kempen berlangsung.

Hari penamaan calon PRK Sungai Besar
dan Kuala Kangsar ditetapkan pada 5 Jun
depan. Buat masa ini Umno dan Pas sudah
mengumumkan calon masingmasing.
Manakala Amanah dijangka umumkan
calonnya dalam masa beberapa hari lagi.

Unjauan yang dibuat Orientaldaily
ke atas pemimpinpemimpin politik dan
masyarakat tempatan mendapati selain isu
isu nasional yang menjadi perhatian ramai,
isuisu tempatan membabitkan petani dan
nelayan juga akan dibangkitkan tidak kira
BN mahupun pembangkang dalam usaha
meraih sokongan daripada pengundi.

Tidak dinafikan, agak ramai penduduk
Sungai Besar dan Sekinchan adalah
bergantung pada hasil padi dan laut
sebagai sumber pendapatan utama mereka.
Sekiranya manamana parti politik yang
mampu menyediakan apa sahaja kemudahan
mahupun peruntukan tambahan kepada
petani dan nelayan ini, pastinya ia memberikan
peluang yang lebih cerah untuk cipta
kemenangan.

Adun Sekinchan, Ng Suee Lim berkata,
petani dan nelayan di Sungai Besar dan
Sekinchan adalah terdiri daripada Melayu,
Cina dan India. Golongan ini mempunyai
pengaruh yang besar dalam menentukan
sesebuah parti yang bertanding.

"Selain petani, nelayan juga menghadapi
masalah yang tidak kurang seriusnya.
Antaranya pengharaman pekerja asing
menyebabkan pengusaha laut dalam
menghadapi kekurangan tenaga pekerja.

"Di samping itu, persempadanan laut
antarabangsa yang kurang jelas sering
menyebabkan nelayan tempatan ditangkap
kerana dituduh menceroboh kawasan
Indonesia. Sejak tahun ni, sekurangkurangnya
tiga buah bot nelayan dari Sekinchan telah
dimusnahkan oleh pihak kerajaan Indonesia.

"Pakatan Harapan akan menggunakan
peluang dalam PRK kali ini untuk terus
mendesak kerajaan agar menyelesaikan segera
masalahmasalah membabitkan golongan
petani dan nelayan ini," kata Suee Lim
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Faktor Or Abdul Rani Osman sebagai calon orang luar dibimbangi gagal pikat hati pengundi di Sungai Besar

PENYOKONG PAS

Calon Pas hadapi
tugas sukar?
Faktor bukan anaktempatan buatkan penyokong bimbang
■ IZZATUL IZUAN TAHIR
SUNGAI BESAR  AM Pas
menyifatkan faktor bukan anak
tempatan menjadi penghalang
utama kepada calon Pas, Dr
Abdul Rani Osman untuk me
raih sokongan pengundi pada
PP_K Parlimen Sungai Besar
akan datang.

AM Pas, Mohd Fauzi
Zakaria, 41, berkata, Dr Abd
Rani berdepan tugas sukar
menambat hati pengundi
atas pagar memandangkan
mereka dijangka memilih ca
lon tempatan.

' Ahli Pas tegar semestinya
tetap sokong siapa saia calon

Pas, tapi kita bimbang bagai
mana rakyat yang tidak ber
pihak ini akan undi Pas sebab
calon diketengahkan bukan
anak tempatan;' katanya ke
pada Sinar Harian.

Malah, Mohd Fauzi yang
menetap di Sungai Besar ber
kata, Pas bukan saja kehilang
an pengundi atas pagar tetapi
dijangka berdepan kemerosot
an undi dalam kalangan pe
nyokong Pakatan Harapan.

"PRI< ini jadi kayu ukur
terhadap sokongan rakyat
kepada "Pas. Saya yakin jika
Pas letakkan calon tempatan,

saingan tentunya lebih sengit,
katanya.

Seorang ahli Pas di
Sekinchan, Mohd Sufian
Miskan, 52, berkata, Dr Abdul
Rani berjaya melaksanakan
tanggungjawab beliau sebagai
Adun Meru, namun tidak me
ngetahui sejauh mana peng
undi Sungai Besar boleh me
nerima bekas Pesuruhjaya Pas
itu.

Beliau (Dr Abdul Rani)
ada rekod yang baik di Meru...
ramai kenalan di Meru puas
hati dengan perkhidmatannya
di sana. Seiuiurnya, saya tak

pasti adakah Dr Abdul Rani
mampu laksanakan tugas sama
seperti di Meru;' katanya.

Pengundi di Peket 60,
Mohd Aizul Yazid Jailani, 26,
berkata, walaupun mengakui
terdapat beberapa suara di
peringkat akar umbi kurang
senang dengan pemilihan Dr
Abdul Rani, namun sebagai
ahli Pas mereka perlu beker
ja untuk memenangkan calon
parti itu.

Katanya, pengundi pada
masa sekarang lebih bijak apa
bila memilih calon berbanding
parti yang bertanding.
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Faktor inilah merisau
kan kita. Macam saya, tetap
akan sokong Pas sebab dasar
Islam yang diperjuangkannya
berlandaskan alQuran dan
hadis.

"Biasanya, pengundi pilih
parti tapi keputusan akhir ialah
siapa calon yang ditampilkan
parti bertanding" katanya.

Pengerusi Jawatankuasa
Kemajuan dan Keselamatan
Kampung Padang Jawa
Petaling, 54, Abdul Aziz
Borhan, 54, berkata, Pas ber

depan cabaran sukar apatah
Iagi jika berdepan pertanding
an tiga penjuru, namun me
negaskan akan terus bekerja
keras bagi membantu jente
ra parti.

"Kita akur apa juga ke
putusan Pas Pusat.

"Bagi saya Presiden Pas
(Datuk Seri Abdul Hadi
Awang) tahu apa yang terbaik
untuk partis katanya.

Ahli Jawatankuasa Lajnah
Penerangan Muslimat Pas
Kawasan Shah Alam, Norrita

Hassan, 51, berkata, Dr Abdul
Rani dijangka mampu me
narik lebih ramai pengundi
berdasarkan pengalamannya
diMeru

"Saya yakin, ketokohan
yang ada pada beliau mampu
tambat hati pengundi.

"Mulanya mungkin ra
mai pengundi tak kenal, tapi
saya nampak Dr Abdul Rani
seorang yang bekerja keras
dan punyai strategi kerja yang
baik, malah perwatakannya
yang mudah mesra boleh ta

rik pengundi bukan saja kaum
Melayu, tetapi kaum Cinal'
katanya.

Z / Ahli Pas tegar
ww semestinya tetap
sokong siapa saja calon
Pas, tapi kita bimbang
bagaimana rakyat yang
tidak berpihak ini akan
undi Pas sebab calon
diketengahkan bukan
anak tempatan."
 Mohd Fauzi
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Rafizi serah bukti
habuan wanita, wang
Putrajaya: Setiausaha Agung
PKR, Rafizi Ramli menye
rahkan bukti berhubung
dakwaan rasuah dalam pen
tadbiran kerajaan negeri Se
langor termasuk habuan
wanita dan wang kepada
Suruhanjaya Pencegahan
Rasuah Malaysia (SPRM) di
sini, semalam.
Beliau berkata, tindakan

itu dibuat atas arahan Biro

Polilik Keadilan yang mem
buat keputusan itu dalam
mesyuarat yang dipengeru
sikan Presiden PKR Datuk
Seri Dr Wan Azizah Wan Is

mail pada 24 Mei lalu.
"Jadi, hari ini (semalam)

say a menyerahkan maklu
mat yang saya ada setakat ini
kepada SPRM berhubung
salah laku anggota parti saya
sendiri berdasarkan aduan
yang diberikan kepada saya
bersabit pentadbiran kera
jaan Selangor dan individu
tertentu.

"Namun saya tidak boleh
mendedahkan identiti indi
vidu itu kerana tertakluk ke 
pada undangundang. Ha
rapan saya supaya kita bagi
ruang sepenuhnya kepada
SPRM untuk menjalankan
siasatan tanpa diganggu oleh
politik dan pelbagai persepsi
lain," katanya.
Beliau berkata demikian

ketika ditemui media sele
pas menyerahkan bukti ber
kenaan di Ibu Pejabat SPRM

di sini, semalam.
Beliau yang tiba jam 12

tengah hari diiringi Ahli Par
limen Kelana Jaya Wong
Chen, Ahli Parlimen Kapar G
Manivannan, Ketua Secre
tariat Pakatan Harapan Da
tuk Saifudin Abdullah dan
Naib Ketua Anak Muda
Amanah (AMAN) Parti
Amanah Negara Mohd
Fakhrulrazi Mokhtar.
Ahli Parlimen Pandan itu

kemudian dilihat keluar dari

bangunan SPRM jam 12.50
tengah hari, sebelum mem
berikan kenyataan media
berhubung tindakan itu.
Katanya, membuat lapo

ran itu menjadi perkara bia
sa yang boleh dibuat oleh
manamana rakyat biasa se
kiranya mempunyai mak
lumat.

"Sepatutnya perkara ini
tidak menjadi isu, tetapi oleh
kerana kita sudah biasa de 
ngan budaya kita selama ini
yang mana apaapa pun
akan menjadi bahan politik
terutama membabitkan in
dividu parti sendiri," kata
nya.
Pada 20 Mei lalu, media

melaporkan, Rafizi menga
ku menulis mesej dalam ap
likasi WhatsApp mengenai
habuan wanita dan wang ji
ka mahu berurusan dengan
kerajaan negeri Selangor
yang kemudiannya viral di
media sosial.
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RAFIZI (tengah) hadir membuat laporan mengenai isu sogokan
wang dan peremption dahm pentadbiran kerajaan negeri Selangor
dr SPRM, Putrajaya.
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27 kawasan panas denggi di MPSJ
SUBANG JAYA  Sebanyak 27 lokasi masih
direkodkan sebagai kawasan panas wabak de
mam denggi di seluruh kawasan pentadbir
an Majlis Perbandaran Subang Jaya (MPSJ)
sehingga 14 Mei lalu.

Yang Dipertua MPSJ, Datuk Nor
Hisham Ahmad Dahlan berkata, Zon Seri
Serdang merekod sembilan lokasi panas, Zon
Subang Jaya (8), Zon Kinara (7) dan Zon Seri
Kembangan (3).

Bagaimanapun, katanya jumlah kes me
nunjukkan penurunan kepada 164 kes pada
minggu ke19 berbanding sebanyak 185 kes
pada minggu sebelumnya.

Jumlah kawasan panas juga menunjuk
kan penurunan berbanding 29 kawasan di
rekodkan sebelum ini.

"Pihak majlis menggesa penduduk me
mastikan kawasan premismasingmasingbe
bas tempat pembiakan nyamuk," katanya.
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Rafizi serah bukti skandal

PUTRAJAYA  Bukti me
ngenai dakwaan wujudnya
unsur rasuah dalam pen
tadbiran Kerajaan Selangor
diserahkan oleh Setiausaha
Agung PKR, Mohd Rafizi
Ramli kepada Suruhanjaya
Pencegahan Rasuah Malaysia
(SPRM) semalam.

Rafizi yang hadir ke ibu
pejabat SPRM di sini, me
luangkan masa hampir sejam
bersama pegawai kanan suru
hanjaya itu.

Pada sidang media di pe
karangan ibu pejabat SPRM,
Mohd Rafizi berkata, bukti
dan maklumat padanya di
serahkan bagi memboleh
kan SPRM membuat siasat

anlanjut.
"Pada masa ini, saya ti

dak boleh mengeluarkan se
barang komen kerana terikat
dengan akta yang menghalang
saya untuk memberi kenyata
an berhubung hal tersebuC
katanya.

Menurutnya, semua pi
hak diharap memberi ruang
kepada SPRM untuk men
jalankan siasatan tanpa
gangguaa

"Ini (penyerahan maklu'
mat) adalah perkara biasayang
sepatutnya dibuat," katanya.

Beliau berkata, sekiranya
terdapat maklumat tambahan
dengan hal itu, Ahli Parlimen
Pandamtuakanmenyerahkan

nya terns kepada SPRM.
"Jika da maklumat, boleh

diberi terus kepada SPRM
dan sepatutnya ia tak jadi isu"
katanya.

Sebelum ini, transkrip
perbualan WhatsApp Naib
Presiden .PKR itu yang men
dedahkan wujudnya per
mintaan habuan wang dan
perempuan ketika berurus
an dengan Kerajaan Negeri
Selangor menjadi viral.

Minggu lalu, Presiden
PKR, Datuk Seri Dr Wan
Azizah Wan Ismail turut
mengarahkan Mohd Rafizi
untuk mengemukakan semua
bukti terhadap semua dakwa
an tersebut kepada SPRM.

Rafizi (depan, dua kiri) hadir ditemani oleh beberapa ahli parlimen dan penyokongnya.
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Ramai masih kurang kesedaran
Antara punca polistirenaterus digunakan dalam urus niaga
SHAH ALAM  Jabatan Alam Sekitar (JAS)
Selangor melihat kesedaran sebagai faktor utama
yang menyebabkan bekas makanan polistirena
masih lagi digunakan secara berleluasa.

Pengarahnya, Siti Zaleha Ibrahim berkata,
kesedaran orang ramai terhadap bahayanya
menggunakan polistirena pada alam sekitar
masih lagi rendah.

"Masyarakat kita perlu meningkatkan ke
sedaran tentang bahaya penggunaan polistirena
terutama apabila dihantar ke tapak pelupusan.

Kalau mereka tahu tentang bahayanya
menggunakan polistirena tentu mereka tak
akan menggunakannya lagi? katanya kepada
Sinar Hariaa

Menurutnya, harga yang murah turut me
nyumbang pada penggunaan terus polistirena
sehinggakehariini.

"Polistirena mengambi masa sehingga
ratusan tahun untuk dihuraikan di tapak
pelupusan.

"Orang ramai seharusnya membuat pilih
an sama ada memandang harga ataupun ke
pentingan alam sekitar" katanya.

Katanya, JAS memandang serius perkara ini
dan menyokong larangan berkenaan.

"Di Selangor semua pihakberkuasatempat
an secara aktif mengambil bahagian dalam
larangan penggunaan polistirena.

"Saya rasa mereka akan wujudkan un
dangundang berkaitan larangan ini pada ta
hun hadapaa katanya.

Katanya, larangan mungkin mengambil se
dikit masa untuk dilaksanakan tetapi beliau ya
kin ia boleh memberi kesedaran kepada orang
ramai.

HP /KB■F
Jgjjf

Siti Zaleha (kanan) ketika merasmikan Hari Alam Sekitar Sedunia Peringkat Negeri Selangor di
Perpustakaan Raja Tun Uda 24 Mei lalu.
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Larangan polistirena
serentak tahun depan
DBKL bakal laksana secara menyeluruh selepas kajian terperinci dilakukan

KF.SAN penggunaan bekas polistirena boleh me
mudaratkan kesihatan namun kesedaran risiko peng
gunaankalangan masyarakat kita masih rendah.

Meskipun kempen dan larangan polistirena dilaku
kan banyak pihak, penggunaan bahan ini sukar dihapus
kan kerana ia lebih mudah dan menjimatkan kos.

Menyedari kesan dan risiko polistirena, Majlis
Bandaraya Petaling Jaya (MBPJ) antara pihak berkuasa
tempatan (PBT) paling awal mengharamkan pengguna
an bekas polistirena.

Susulan itu, pada 12 Mei 2016, MBP] telah meng
adakan kempen 'PJ Tak Nak Polistirena' kepada persatu
an dan wakil penjaja seluruh Petaling Jaya.

MBPJ juga antara PBT awal menguatkuasakan
larangan penggunaan polistirena/ styrofoam di setiap
JabatandiMBPJ.

Langkah itu merupakan antara usaha Majlis bagi
mengurangkan penggunaannya yang sukar diurai dan
memberi kesan buruk kepada alam sekitar.

Hal ini kerana, polistirena tidak boleh dilupuskan
walaupun dalam tempoh beratus tahun lamanya.

Berikutan itu juga, Majlis telah menetapkan larang
an tersebut dalam syarat permohonan lesen penjaja

Sungguhpunbegitu, penggunaan polistirena belum
dihaiamkan di peringkat negeri Selangor walaupun
Exco Pelancongan, Alam Sekitar, Teknologi Hijau dan
Hal Ehwal Pengguna, Elizabeth Wong mengumum
kan larangan penggunaan polistirena dalam tempoh
dua tahun, pada tahun lalu.

Oleh itu, sejauh mana larangan dan kesedaran ter
hadap polistirena ini beigantung kepada sikap masya
rakat itu sendiri

Bagaimanapun, kesungguhan ini perlu disokong
pelbagai pihak bagi merealisasikan kempen yang
dilakukan.

IkutilaporankhasS«flr//flriaKberhubungbahaya
dan penggunaan polistirena dan sejauh mana kesedar
an kalangan masyarakat kita.

V

KUALA LUMPUR  Larangan
penggunaan polistirena di ibu ne
gara mula dikuatkuasakan di kawa
san Dataran Merdeka sejak Julai ta
hun lalu.

Barubam ini, Dewan Bandaraya

Kuala Lumpur (DBKL) mengumum
kan bakal meluaskan pelaksanaan
larangan sama bagi kawasan Bukit
Bintang, sebagai langkah awal me
libatkan kawasankawasan tumpu
andiibukota.

Pengarah Jabatan Kesihatan
dan Alam Sekitar DBKL, Dr Hayati
Abdullah, beikata, pelaksanaan ber
kenaan bagaimanapun masih dalam
peringkat peiancangan.

Menurutnya.penelitianyanglebih

terperinci sedang dibuat dan dijangka
dimulakan awal tahun depan.

"Pelaksanaannya perlu ada pe
rancangan yang kukuh bagi memasti
kan kejayaannya.

"Bagaimanapun kemungkinan
ia akan dilaksanakan serentak di ka
wasankawasan lain juga. Tidak ter
tumpu kepada Bukit Bintang sahaja,"
katanya kepada Sinar Harian.

Ditanya mengenai pelaksanaan
larangan berkenaan bagi peniaga ba
zar Ramadan tahun ini, beliau ber
kata, DBKL tidak mempunyai se

Bagaimanapun ujarnya, DBKL
menggalakkan peniaga untuk tidak
menggunakan bekas pembungkusan
makanan daripada polistirena sebagai
langkah awal mewujudkan kesedaran
kalangan mereka.

"Bazar Ramadan lebih kepada ke
selamatan makanan dan pensampe
lan. Tak wajar jika DBKL mertgeluar
kan notis larangan polistirena untuk
peniaga bazar pada waktu sekarang
ini kerana akan menyusahkan pe
niaga yang sudah beli stokr katanya.
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MPSJ masih pertimbangkan
SUBANG JAYA  Larangan peng
gunaan polistirena di seluruh pre
mis makanan di kawasan Majlis
Perbandaran Subang Jaya (MPSJ)
masih di peringkat pertimbang
an dan belum dikuatkuasakan
sepenuhnya.

Bagaimanapun, larangan ter
sebut sudah mula dikuatkuasakan
di 24 zon bazar Ramadan terletak
bawah pentadbiran MPSJ, bermula
tahunini.

Pengarah Jabatan Perlesenan
MPSJ, Azfarizal Abdul Rashid ber
kata, keputusan larangan peng
gunaan pembungkus makanan je
nis itu hanya akan diputus selepas
dibincangkan dalam mesyuarat ja
watankuasa, kelak.

Menurutnya, MPSJ sebelum ini
bercadang melaksanakan larangan
tersebut di restoran dan semua pre
mis makanan pada tahun ini

na antara termasuk

mis makanan na
mun tempoh ia
dikuatkuasakan be 
lumditentukan. Buat
masa ini, majlis kuat kuasa larangan
di bazar Ramadan sahajar katanya.

Beliau mengakui peniaga ge
mar menggunakan bekas makan
an jenis itu kerana lebih murah jika
dibandingkan dengan bekas pem
bungkus jenis lain

Katanya, beliau pasti peniaga
dan pengguna mengetahui bahaya

penggunaan poli
stirena terhadap ke
sihatan namun be

itu dikuatkuasakan
di semua premis
makanan.

Azfarizal se
belum itu berkata, larangan polisti
rena di bazar Ramadan dilaksana
kansejak tahun lalu namun tindakan
penguatkuasaan hanya dilaksanakan
bermula tahun ini.

Peniaga bazar Ramadan yang
menggunakan polistirena bakal
berdepan tindakan kompaun ke
rana melanggar syarat lesen
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Abdul Rani dipilih kerana faktor mesra semua kaum
AMPANG  Pemilihan Dr Abdul Rani Osman sebagai
calon Pas untuk PRK Parlimen Sungai Besar, 18 Jun ini
kerana beliau mudah mesra dengan masyarakat berbilang
kaum.

Pesuruhjaya Pas Selangor, Datuk Iskandar Abdul
Samad berkata, kriteria Abdul Rani cukup mesra dengan
masyarakat pelbagai bangsa, PRK ini juga memerlukan
pemimpin yang dikenali di peringkat nasional atau
negeri.

"Selain itu, Abdul Rani juga merupakan bekas
Pesuruhjaya Pas Selangor, kita rasa kita memerlukan calon
yang dikenali di peringkat nasional apabila kita berada
dalam PRK, oleh sebab itu kita lantik dia yang bukan orang
tempatanr katanya pada sidang media selepas merasmikan
majlis penutup Program Future Leader, di sini, semalam.

Abdul Rani yang juga Adun Meru memiliki ijazah
dalam bidang perubatan dari Universiti Tanta, Mesir.
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Mengapa Pas pilih Abdul Rani?
Agakramaijuga

yangterkejut
apabilaAdun

Meru, Dr. Abdul Rani
Osman dinamakan sebagai
caJon Pas untuk menghadapi PRK Sungai
Besar. Di atas kertas, bekas Pesuruhjaya Pas
Selangor itu tidaklah dilihat mempunyai
kelebihan yang berupaya membawa impak
ketara berbanding calon BN, Budiman Zohdi.

Meskipun mereka samasama Adun,
Abdul Rani dari Meru, dalam kawasan
Parlimen Kapar manakala Budiman, Adun
Sungai Panjang yang sememangnya dalam
kawasan Parlimen Sungai Besar.

Pada PRU13, Budiman menang dengan
majoriti yang boleh dikira besar, 2,183 undi
berbanding 399 undi majoriti dimenangi
Allahyarham Datuk Noriah Kasnon untuk
mengekalkan kerusi Parlimea

Malah sejak menang kerusi Dun,
Budiman dilaporkan banyak menjalankan
aktiviti mendekati golongan Cina yang tidak
memberikan undi kepadanya pada pilihan
rayalalu.

Dengan itu, beliau ketika memberikan
reaksi kepada wartawan susulan
pengumuman namanya sebagai calon PRK
Sungai Besar, tanpa raguragu menyerahkan
kepada pengundi untuk menilai mutu
perkhidmatannya sejak dipilih wakil rakyat
tigatahunlalu.

Berbanding Budiman, Abdul Rani
tidak mempunyai saham yang jelas untuk
dipertaruhkan di Sungai Besar. Ketika
Budiman sedang mencipta nama sebagai
seorang komunikator awam yang bergaya,
telah menulis beberapa buku berkaitan
komunikasi termasuk komunikasi politik,
dan difahamkan sedang dalam proses
menyempurnakan pengajian peringkat
doktor falsafah dalam bidang sains politik,
Abdul Rani sebaliknya lebih dikenali sebagai
pemimpin parti yang tidak begitu berani
untuk memberikan kenyataan malah sering
pula 'bermain selamat' apabila diminta
berbuat demikian oleh wartawan.

Orang luar
Ditambah dengan latar belakang sebagai

orang luar, ramai yang tertanyatanya
mengapa Abdul Rani yang dipilih untuk
bersaing dengan Budiman, bukan pemimpin
Pas yang lain terutama dari kawasan Sungai
Besar?

Paling tidak pun, Sallehen Mukhyi, Adun
Sabak dari kawasan yang berjiran dipercayai
lebih dikenalrdalam kalangan pengundi
tempatan. Selain aktif memberikan ceramah
agama di masjid dan surau, Sallehen juga
bekas anggota Exco dan jika mahu dikira dari
segi perbezaan umur, beliau hanya lebih lima
tahun sahaja berbanding Budiman.

Selain berbekal status anak jati Sungai
Besar, Budiman sudah terbukti akan
keupayaannya menguasai peratusan undi
yang besar dari Dun Sungai Panjang yang
dimenanginya pada PRU lalu, malahan juga
dianggap bintang baharu yang sedang digilap
untuk memimpin Umno Selangor pada

masa akan datang. Justeru,
penyertaannya dalam PRK
ini boleh dilihat sebagai
proses untuk membawanya
bermain di peringkat yang

lebih tinggi.
Dalam kalangan pemerhati, mereka

juga tertanyatanya mengapa calon yang
hampir menumbangkan Noriah pada PRU
lalu, Mohamed Salleh M Hussin tidak
dipertaruhkan semula sedangkan beliau
berjaya meraih 18,2% undi, kurang sedikit
sahaja berbanding undi untuk Noriah.

Dengan isuisu besar yang belum pun
timbul ketika PRU13 seperti isu 1MDB dan
derma RM2.6 bilion, Pas dikira mempunyai
peluang yang lebih cerah kali ini jika halhal
yang tidak seharusnya berbangkit ini, tidak
diterlepaspandangkan.

Apa pun, itulah politik. Perkiraan politik
kadang kala harus melangkau apa yang hanya
adadi atas kertas.

Ketika PRU13, Parti Amanah belum pun
lahir. Kesemua orang Amanah pada masa itu
masih berada dalam Pas, dan Pas juga ketika
itu masih bertahaluf siyasi dengan DAP dan
PI<R.

Keupayaan Cikgu Salleh meraih lebih
18,000 undi tidak boleh dinafikan juga
datangnya daripada pengundi Cina terutama
di Dun Sekinchan yang dimenangi Adun
DAP, Ng Suee Lim dengan lebih 2,000 undi.

Senario kali ini adalah sangat berbeza
malah Amanah berkemungkinan besar

akan masuk sebagai pesaing ketiga mewakili
Pakatan Harapan. Justeru, undi yang sebelum
ini bersatu untuk pakatan pembangkang, akan
berpecah belah dan memungkinkan Pas kalah
teruk jika strategi tidak diatur dengan teliti,
tidak menepati trend atau mood pengundi
pada masa ini.

Di sinilah tersembunyinya rahsia
kelebihan Abdul Rani yang tidak ada di atas
kertas berbanding Budiman.

Abdul Rani adalah pemimpin Pas
Selangor yang paling akrab dengan pemimpin
partiparti lain dalam barisan pembangkang.
Beliau mempunyai hubungan yang sangat
baik dengan Menteri Besar Datuk Seri
Mohamed Azmin Ali, dengan Presiden
Amanah, Mohamad Sabu juga pemimpin
pemimpin DAP negeri terutama Datuk
Teng Chang Khim yang datang dari kawasan
Parlimen Kapar yang sama dengannya.

Itulah juga mungkin sebabnya mengapa
beliau begitu berhatihati apabila diminta
memberi kenyataan kepada media tatkala
memegang jawatan Pesuruhjaya Pas negeri,
terutama yang menyentuh hubungan partinya
dengan partiparti lain dalam pakatan.

Selain itu, keupayaan Abdul Rani
mempertahankan kerusi Dun Meru untuk
penggal kedua dengan majoriti lebih besar,
9,079 pada PRU13 berbanding 5,513 undi
pada PRU12 juga mungkin jadi perkiraan.
Dari segi profil kawasan, peratusan pengundi
bukan Melayu di Dun Meru adalah lebih
besar berbanding Parlimen Sungai Besar
dengan angka hampir 40 peratus dan di
sinilah, pengalaman dan kemahiran Abdul
Rani mungkin telah diambil kira.

Apa yang selama dianggap kekurangan
pada diri Abdul Rani, sebaliknya jadi kelebihan
untuk beliau hari ini hingga dilihat sebagai
calon yang paling sesuai untuk diketengahkan
mewakili Pas pada PRK ini.

Strategi Pas, meletakkan seseorang yang
selama ini diketahui mempunyai hubungan
yang akrab dengan pemimpinpemimpin
parti dalam Pakatan Harapan sudah tentu
akan meresahkan mereka untuk berkempen
menentangnya.

Pakatan hanya akan mengumumkan
calonnya pada 1 Jun. Sebelum ini, sudah pun
dicanang ke seluruh pelosok negeri bahawa
Amanah yang akan bertanding mewakili
pakatan dengan hampir pasti Mat Sabu jadi
calon mereka.
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Setelah Pas mengumumkan nama Abdul
Rani, tertanyatanya oleh kita adakah Mat
Sabu masih mahu meneruskan hajatnya
sedangkan keduaduanya diketahui
bersahabat baik sejak sekian lama. Hubungan
baiknya dengan Mat Sabu malah pernah
menyebabkan Abdul Rani dicurigai kononnya
mahu lompat parti.

Hubungan mesranya dengan pemimpin
pemimpin PKR dan DAP juga pernah
menyebabkan Abdul Rani dilabel sebagai
'satusatunya wakil Pas dalam Pakatan
Harapan

Dengan perkembangan ini, apa yang
paling dinantikan adalah sama ada pakatan,
terutamanya Amanah akan meneruskan
hasrat mereka untuk bertanding di Sungai
Besar.

Apakah Mat Sabu sedia untuk
menentang sahabat baiknya sendiri
sedangkan beliau sudah pun pukul canang
akan melepaskan jawatan Presiden Amanah
jika gagal meraih sekurangkurangnya 3,000
undi?

Korean
Dalam situasi ini, Mat Sabu mungkin

akan 'dinasihatkari oleh pemimpin lain
dalam Pakatan Harapan supaya jangan
ambil risiko kerana bukan mudah pastinya
bagi pemimpin PKR dan DAP, terutamanya
DAP untuk berurusan dengan orang lain jika
beliau terpaksa melepaskan jawatan Presiden
Amanah sedangkan Mat Sabu sudah pun
cukup diindoktrinasikan oleh rakanrakan
sekutunya itu untuk menerima pakai nilai
nilai baharu Pakatan Harapan setelah nekad
meninggalkan Pas.

Jika dilantik orang lain untuk jadi nakhoda
baharu Amanah, orang itu mungkin tidak
setegar beliau!

Dengan itu, Mat Sabu tidak harus
mengambil risiko untuk mengorbankan
kedudukan sebagai presiden parti hanya
kerana satu kerusi PRK.

Justeru, ada kemungkinan pada 1 Jun,
nama lain yang akan diumumkan. Yang paling
disebutsebut pada masa ini ialah Azhar
Abdul Shukur, Pengerusi Amanah Cawangan
Sungai Besar.

Apabila Abdul Rani dinamakan sebagai

calon Pas, Amanah sudah pasti membuat
pertimbangan yang lebih teliti dalam memilih
calonnya untuk memastikan nama yang
bakal diumumkan berupaya untuk mengatasi
kelebihan yang ada pada calon Pas itu.

Jika faktor anak tempatan diambil kira,
Azhar sememangnya anak tempatan. Beliau
juga adalah bekas guru yang sedikit sebanyak
mempunyai pengaruh dalam hubungan
dengan masyarakat setempat.

Apa pun, ini hanya di atas kertas. Kadang
kala perkiraan di atas kertas tidak membawa
ke alam realiti kerana yang akan menentukan
keputusan pada hari pengundian adalah
manusia yang berpuluh ribu bilangannya.
Sedangkan seorang manusia pun sukar untuk
dijangka, inikan pula yang begitu ramai.

Bagi sesetengah pemerhati, keputusan Pas
mencalonkan Abdul Rani tetap tidak dapat
lari daripada membawa gambaran bahawa
parti itu begitu memberikan perhatian
terhadap cabaran yang mungkin datang
daripada Amanah, bukannya BN.

Pada hemat saya, ini menambah satu lagi
kelebihan kepada BN sebenarnya!

Mampukah Abdul Rani melakukan kejutan pada PRK Sungai Besar untuk membuktikan
pemiiihannya oleh pimpinan Pas adalah tepat?
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Teruskan kempen larangan polistirena
KUALA SELANGOR 
Majlis Daerah Kuala Selangor
(MDKS) akan meneruskan
kempen larangan pengguna
an beg plastik/polikirena ter
utamanya kepada peniaga
bazar Ramadan di daerah ini
seiring pendekatan kerajaan
negeii

SetiausahaMDKS,Azahari
Sairin berkata, pihaknya me
lalui keputusan mesyuarat
barubaru ini bersetuju untuk
meneruskan kempen sama
pada tahun ini dengan pelaksa
an tempoh lebih lama.

Menurutnya, usaha ini
selari dengan misi keraja
an negeri melalui pelaksana
an Kempen Kesedaran Kitar
Semula Kertas, Pengurangan

Penggunaan Beg Plastik dan
Polistirena bagi menjadi
kan Selangor sebagai Bandar
Hijau.

"MDKS turut menyedari
penggunaan bekas makanan
polistirena yang memberi ke
san buruk kepada alam sekitar
dan tidak boleh dilupuskan da
lam tempoh masa yang lama.

"Kempen akan bermula
Jumaat sehingga Ahad setiap
minggu sebagai langkah ke
sedaran kepada peniaga dan
pengguna supaya peka dengan
larangan penggunaan bahan
tak boleh terurai sebagai pem
bungkus makanaa katanya.

Bagaimanapun katanya,
MDKS akan mula melaksana
kan larangan kepada peniaga
bazar Ramadan sebagai lang
kah permulaan dan sesi takli
mat khas akan diberikan pada
30MeiinL

"Kita akan menyarankan
penggunaan pembungkus
makanan yang lebih mesra
alam seperti bahan 'biodegra
dable' yang mudah dikitar se
mula selain mengedar risalah
berkaitan.

"Pada masa sama, MDKS
akan meneruskan kempen ki
tar semula minyak masak se
perti tahun terdahulu seiring
dengan kelangsungan untuk
memastikan pelaksanaan ba
zar mampan;' katanya.

Sesi taklimat akan diberikan kepada peniaga pada kelmarin.
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MBPJ aktifkan kempen
PETALING JAYA  Majlis
Bandaraya Petaling Jaya (MBPJ)
mengadakan kempen 'PJ Tak Nak
Polistirena' di kalangan penjaja di
seluruh Petaling Jaya.

Kempen yangbermulasejak 12
Mei lalu ini adalah sebahagian dari
pada Dasar Larangan mengguna
kanStyrofoamMBPJyangtelahdi
kuatkuasakan pada tahun lalu.

Datuk Bandar MBPJ, Mohd
Azizi Mohd Zain berkata, kem
pen bertujuan mengurangkan
penggunaan polistirena yang su
kar diurai dan memberi kesan bu
ruk kepada alam sekitar.

"MBPJ akan memastikan pe
niaga menggantikan polistirena de
ngan produk mesra alam seperti
yang disyorkan daripada bahan
mudah dikitar semula.

"Usaha lain yang turut dijalan
kan ialah mengedarkan risalah ke
pada masyarakat tserutamanya pe
niaga, pengusaha kantin sekolah
dan pejabat kerajaanl' katanya.

Menurutnya, MBPJ meng
ambil pendekatan sedemikian ke
rana mahu memberi pendidikan
kesihatan kepada masyarakat

"Kami sedar penggunaan poli
stirena masihbdumdiharamkandi
peringkat negeri betapi kami mahu
masyarakat tahu kempen ini mam
pu memberikan kebaikan teihadap
alam sekitarj' katanya

Katanya, kempen selaras de
ngan misi kerajaan negeri ten
tang Pelaksanaan Kempen Kitar
Semula Kertas Serta Pengurar^an
Penggunaan Beg Plastik Dan
Polistirena.
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MPK belum
usul cadang
larangan
SHAH ALAM  Majlis
Perbandaran Klang
(MPK) belum mengusul
kan sebarang cadangan
untuk menguatkuasakan
larangan ke atas penggunaan
bekas makanan polistirena di
kawasan mereka.

Bagaimanapun, pihaknya
sentiasa berusaha memberi
kan kesedaran kepada orang
ramai supaya tidak mengguna
kan polistirena dan plastik un
tuk membungkus makanan.

Pengarah Komunikasi
Korporat MPK, Norfiza
Mahfiz berkata, satu program
bernama 'Jom Tapau' diwujud
kan bagi menggalakkan orang
ramai membawa bekas makan
an darirumah.

"Tujuan program untuk
mengelakkan orang ramai da
ripada membungkus makanan
yang dibeli dengan polistirena
ataupun beg plastik," katanya
kepada Sinar Harian.

Menurutnya, hebahan me
ngenai program sudah dibuat
sejak tahun 2013 tetapi tahap
kesedaran orang awam masih
rendah berhubung keburuk
an polistirena terhadap alam
sekitar.

"Program ini tidak akan
berjaya sekiranya tak ada
sokongan daripada orang ra
mai!' katanya.
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RASUAH WANITA, WANG DALAM PENTADBIRAN SELANGOR

Rafizi lapor salah laku kepada SPRM
© Naib Presiden
PKR enggan
dedah identiti
individu terbabit
Oleh Samadi Ahmad

bhnews@bh.com. my
E Putrajaya

Dakwaan ada anggota Parti
Keadilan Rakyat (PKR) da
lam badan pentadbiran

kerajaan Selangor meminta so
gokan wang dan wanita ketika
rundingan dilaporkan kepada Su
ruhanjaya Pencegahan Rasuah
Malaysia (SPRM) semalam.
Setiausaha Agung PKR, Rafizi

Ramli, membuat laporan itu dan
menyerahkan dokumen berkaitan
kepada SPRM tetapi enggan men
dedahkan identiti individu yang
terbabit apabila ditanya pembe
rita.

Harap tidak dipolitikkan
"Saya sudah buat laporan kepada
SPRM untuk membolehkan siasa
tan dijalankan dan berharap ia

tidak diganggu oleh manamana
pihak berkepentingan atau dipo
litikkan. Laporan kepada SPRM ini
perkara biasa, boleh dibuat oleh
manamana rakyat sekiranya ada
maklumat.
"Saya tidak boleh dedahkan

identiti individu berkenaan kerana
tertakluk kepada undangundang.
Biarlah SPRM sendiri menyiasat
dan sekiranya ada asas, mereka
boleh teruskan pendakwaan," ka
tanya yang juga Ahli Parlimen Pan
dan kepada pemberita di peka
rangan pejabat SPRM, di sini, se
malam.
Yang turut hadir, Ketua Biro Pe

nerangan PKR, Syed Ibrahim Syed
Noh; Ketua Setiausaha Sekretariat
Pakatan Harapan, Datuk Saifuddin
Abdullah dan Naib Ketua Pene
rangan PKR Nasional, Fakhrulrazi

Mohd Mokhtar.

Azmin enggan komen
Sementara itu, cubaan mendapat
kan kenyataan daripada Menteri
Besar, Datuk Seri Mohamed Azmin
Ali gagal selepas beliau enggan
memberikan kenyataan.
Pada satu mesyuarat barubaru

ini, Presiden PKR, Datuk Seri Dr
Wan Azizah Wan Ismail dan biro
politik mengarahkan isu berke
naan termasuk semua bukti yang
dimiliki diserahkan kepada
SPRM.

Beberapa portal berita turut me
laporkan kononnya terdapat ama
lan rasuah dalam badan pentad
biran kerajaan Selangor memba
bitkan permintaan mendapatkan
wang dan wanita dalam rundi
ngan yang diadakan.
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Dakwaan minta sogokan dalam pentadbiran kerajaan Selangor
_• Maklumat minta sogokan wang
dan wanita' diterima Rafizi selaku Pe
ngarah Eksekutif Pusat Pemantauan
dan Pendedahan Maklumat (NOW).

> Maklumat dibocorkan j ' Maklumat dike
apabila Rafizi merujuk perkara | mukakan kepada Bi
itu kepada Timbalan Pengerusi I ro Politik PKR untuk
PKR, Zuraida Kamaruddin. i tindakan lanjut.

Rafizi hadir membuat laporan di pejabat SPRM, Putrajaya, semalam.
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Medan Pas 'baiki' kerosakan

zulkifleebakor@gmoil.com

HARI ini akan bermulalah
Muktamar Tahunan Pas
Kali Ke62 di Kota Bharu,

Kelantan. Dewan Ulama, Dewan
Pemuda dan Dewan Muslimat
akan membuka tirai diikuti muk
tamar penuh pada Khamis ini.
Sememangnya berbanding se

belumnya, muktamar kali ini di
katakan akan berlangsung dalam
suasana berbeza dan 'lebih aman'.
Ini memandangkan Pas tidak lagi
berada dalam pakatan pembang
kang yang dianggotai oleh PKR,
DAP dan PAN.
Muktamar tahun lalu mencatat

kan sejarah apabila parti itu bagai
kan melalui 'proses penyucian' yang
menyaksikan kelompok yang diang
gap 'duri dalam daging' kepada parti
itu tersingkir semasa pemilihan
yang diadakan di Kuala Selangor.
Lanjutan penyingkiran terse

but maka 'terlahirlah' PAN yang
diketuai oleh bekas Timbalan
Presiden Pas, Mohamad Sabu.
Seperti diduga PAN kemudian
bersekongkol dengan DAP dan
bekerjasama dengan PKR se
hinggakan Pas menolak untuk
menyertai pakatan pembangkang.
Bagaimanapun perpecahan

sehingga terwujudnya parti ser
pihan seperti PAN bukanlah luar
biasa bagi Pas yang diwujud
kan sejak 1951 oleh sekumpulan
ulama. Sebelum ini Pas pernah
mengalami perpecahan sehingga
wujudnya parti BERJASA, Hizbul
Muslimin (HAMIM) dan Angkatan
Keadilan Islam Malaysia (AKIM).
Justeru sudah pastilah muk

tamar kali ini akan menjadi me
dan kepada Pas untuk menyusun
semula segala 'kerosakan' yang
berlaku berikutan kemelut dalam
an tersebut. Seperti kata beberapa
pemimpin kanan parti itu, dasar
dan hala tuju perjuangan Pas tidak
berubah, yang bertukar ialah pen
dekatan.
Pas semakin insaf dan sedar ba

hawa corak politik mereka selama
ini akibat terlalu mengejar kuasa
bersama DAP dan PKR akhirnya
hanya membawa kesengsaraan
politik kepada mereka.
Bukan sahaja peijuangan Is

SUASANA Muktamar Tahunan Pas Ke59 di Bangunan Majlis Bandaraya Shah Alam (MBSA). Selangor pada 2013.  GAMBAR
HIASAN/UTUSAN

lam mereka terjejas, malah parti
itu menjadi semakin lemah aki
bat perpecahan dalaman. Justeru
muktamar kali ini dianggap me
dan terbaik untuk kembali mem
perkukuhkan Pas sebagai sebuah
harakah Islamiah.
Walaupun perubahan pendekat

an berpolitik yang diamalkan oleh
Pas mendapat kritikan bekas seku
tunya terutamanya DAP, namun
Pas tidak harus terganggu dengan
sikap parti tersebut. Selama inipun
DAP tidak pernah merestui apa
yang Pas buat, oleh itu kalau Pas
mahu mengubah pendekatan
nya termasuk berbaikbaik dengan
UMNO atas dasar kepentingan Is
lam, DAP tidak perlu menyibuk.
Namun begitu Pas perlu men

jadikan muktamar yang berlang
sung sebagai platform untuk
menjelaskan apakah akan berlaku
berhubung kerjasamanya dengan
PKR. Ini memandangkan ada keke
liruan yang perlu diperbetulkan.
Tindakan Pas bertanding di

kerusi Parlimen Sungai Besar pada
pilihan raya kecil (PRK) kawasan
itu dikatakan menimbulkan ke
marahan PKR. Walaupun tidak
ada kerjasama dalam pakatan
pembangkang, tetapi Pas berada
dalam Kerajaan Negeri Selangor
yang diterajui oleh PKR.
Oleh itu ini akan menimbulkan

pandangan bahawa Pas menga
malkan politik 'dua alam', tidak
berada dalam pakatan pembang
kang tetapi bertanding dalam
pilihan raya menentang pakatan
pembangkang yang turut disertai
oleh PKR.
Dalam berhadapan dengan situ

asi ini, para perwakilan ke muk

tamar perlu mendapatkan kepas
tian daripada kepemimpinan
parti mereka, ke arah manakah
sebenarnya hala tuju politik Pas.

Tambahan pula Presiden Pas, Da
tuk Sen Abdul Hadi Awang sendiri su
dah menyatakan barubani ini parti
itu sudah serik bekerjasama dengan
partiparti pembangkang. Kenyataan
itu dilakukan kerana beliau berpen
dapat selama ini, Pas hanya diper
alatkan untuk membantu pem
bangkang menang dalam pilihan
raya tetapi akhirnya dipinggirkan.
Jika itulah maksudnya, apakah

perlu Pas terus berada dalam kera
jaan pimpinan PKR di Selangor se
dangkan hubungan antara kedua
dua parti boleh disifatkan bagaikan
'rentak menanti belah' berikutan
apa yang berlaku di Sungai Besar.
Apapun terserahlah kepada per

wakilan Pas. Mereka tidak boleh
menganggap segalanya selesai
apabila pemimpinpemimpin yang
selama ini terlalu mengutamakan
PKR dan DAP sudah tersingkir.

Sebaliknya cabaran kepada par
ti itu lebih getir memandangkan
Pas kini tidak lagi mempunyai ala
san untuk menyatakan pendirian
politik mereka. Tiada sesiapa lagi
yang boleh mengganggu Pas sama
ada dari luar atau dalam parti.
Pas sudah membuat keputusan

untuk bergerak sendirian dan
akan membuat apa juga kepu
tusan politik mengikut kehendak
mereka, oleh itu sudah tentulah
mereka juga perlu memastikan
hala tuju parti itu tidak dilihat
bercelaru khususnya apabila me
libatkan hubungan dengan PKR.
Hakikatnya, kalau Pas benar

benar mahu berjuang sendirian,

maka mereka juga tidak perlu
'terlalu menyayangi' kedudukan
parti itu dalam kerajaan Selangor.
Satu keputusan yang berani dan
tepat perlu dilakukan.

Biarlah PKR dan DAP bersekutu
dengan PAN sahaja, kalau mere
ka merasakan PAN mempunyai
kekuatan setanding dengan Pas,
tetapi setakat ini PAN hanyalah
sekadar 'penumpang' dalam pa
katan pembangkang. Parti itu
tidak mempunyai apaapa keku
atan yang boleh menguntungkan
pakatan berkenaan.
Apa yang lebih penting kepada

Pas ialah benarbenar berjuang
atas landasan Islam sebenar ter
masuklah bersedia memperkukuh
kan hubungan dengan UMNO
dengan kepentingan orang Me
layu dan umat Islam.
Hubungan itu bukanlah bertu

juan menggabungkan atau mewu
judkan kerjasama politik, tetapi
cukup untuk memberi isyarat baha
wa umat Islam boleh bersatu demi
memelihara kepentingan mereka.

Jika Pas masih menganggap se
barang usaha bekerjasama dengan
UMNO akan mendatangkan keru
gian politik kepada mereka, per
cayalah satu hari yang akan me
nanggung akibatnya keseluruhan
orang Melayu.
Reaksi yang diberikan oleh pel

bagai pihak dalam kalangan bukan
Islam berikutan pembentangan
rang undangundang oleh Abdul
Hadi bagi memperluaskan kuasa
mahkamah syariah sudah menjadi
bukti bahawa ada pihak yang sema
kin berani apabila melihat umat
Islam berpecah, justeru jangan
biarkan keberanian ini berleluasa!
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Pilihan raya kecil
menguji kekuatan
Pas dan PAN
BANYAK telahan dibuat sekiranya Pas bertanding sama

seperti dulu di bawah pakatan pembangkang keadaan
belum tentu lagi. Begitu juga kalau PKR bertanding

bersamasama dengan Pas dan DAP membantu, keputusan
tidak mudah diramal.
Apabila Pas melawan BN tanpa dukungan PKR atau

DAP keadaan menjadi lain. Peluang Pas untuk menang
tidaklah mudah kerana dukungan terhadap Pas tidak
semacam Pilihan Raya Umum Ke13 (PRU13) dulu.
Apalagi bila PAN dikatakan parti tajaan DAP dan ingin

ditampilkan sebagai pengganti Pas dalam Pakatan Hara
pan. Dendam PAN kepada Pas amat luar biasa dan be
gitulah sebaliknya. Tujuannya bukan memenangi pilihan
raya tetapi untuk mengukur pengaruh dan sokongan.
Jika ini terjadi undi PAN akan sebahagiannya diperole

hi daripada orang Pas yang sudah bersama dengan PAN
atau DAP atau sebahagian PKR. PKR mungkin mengam
bil sikap berkecuali di Selangor kerana PasPKR ada ker
jasama namun di Kuala Kangsar keadaannya berlainan
kerana kerjasama itu tidak berlaku.
Namun di keduadua kawasan pilihann raya kecil

(PRK) ini BN dijangka bertemu dengan Pas dan PAN. Ini
bermakna undi pembangkang akan pecah. BN mem
punyai harapan untuk menang kerana pembangkang
tidak mampu bersatu kerana pertentangan ideologi dan
kepentingan kepartian yang mendalam.
PAN adalah parti baharu yang asalnya daripada Pas. Per

tentangan mereka seolaholah ideologikal. Bezanya Pas su
dah keluar pakatan dan Datuk Serf Abdul Hadi Awang mela
bel DAP sebagai antiIslam dan PAN sebagai alat DAP. Yang
hairannya orangorang PAN adalah orangorang Pas.
Gambaran ini adalah kecelaruan imej yang dimiliki oleh

PAN dan ketampilannya tidak banyak membantu. Tanpa
dukungan DAP atau PKR
tidak mungjn PAN menda
pat undin yang mencuku
pi untuk menyaingi BN.
Kawasan Parlimen

Sungai Besar dan Kuala
Kangsar dimenangi oleh
BN pada PRU13. Waktu
itu pembangkang bersatu
di bawah Pakatan Rakyat.
Kini Pakatan Rakyat pec
ah dan Pakatan Harapan
tidak diikut serta oleh

Pas, logik politik kedudu
kan pembangkang dalam
keadaan yang tidak kuat
untuk menghadapi BN.
Apa yang berlaku

di Sarawak, pertindihan
dalam kalangan pembangkang menyebabkan calon mere
ka kalah dan setengahnya hilang wang pertaruhan. Kead
aan sama bakal berlaku di Sungai Besar dan Kuala Kangsar
sekiranya BN menampilkan calon yang disenangi rakyat.
Apa makna setiakawan dalam PKRPas Selangor seki

ranya orangorang PKR tidak mengundi Pas yang bakal
bertanding. Apa maknanya pula PKR tidak mengundi
calon PAN kerana ingin berkecuali walaupun bersama
dalam Pakatan Harapan.
Inilah dilema besar PKR yang pada mulanya ingin mele

takkan calon di Sabak Bernam. Takdirnya PKR berkecuali
maka undi pembangkang akan lebih buruk. Bayangkan jika
PKR memihak kepada PAN, Pas akan berkecil hati dan ini
boleh menjadi sebab hubungan PKRPas di Selangor men
jadi gerhana.
Jika ini terjadi politik Selangor akan goncang. Kegon

cangan akan menjadi kenyataan sekiranya Pas disuruh ke
luar pakatan atau Pas sendiri membuat keputusan keluar.
Inilah ego politik yang sedang terjadi. Pertentangan

mudah terjadi dan perpisahan boleh berlaku bilabila
masa saja kerana sejak dulu lagi pakatan pembangkang
diibaratkan tidur sebantal mimpi lainlain.
Sekiranya apa yang berlaku di Sungai Besar dan Kuala

Kangsar menjadi cerminan keadaan dalam pakatan pem
bangkang, nanti ini jugalah jawapan yang mungkin ter
jadi dalam PRU14.

Inilah ego politik
yang sedang teijadi.
Pertentangan mudah
terjadi dan perpisahan
boleh berlaku bila

bila masa saja kerana
sejak dulu lagi pakatan
pembangkang
diibaratkan tidur
sebantal mimpi lainlain.
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Pas tunggu pendirian PKR
KOTA BHARU 30 Mei  Pas ingin
melihat sama ada sekutunya,
PKR akan menggerakkan jentera
membantu parti itu atau PAN
dalam Pilihan Raya Kecil (PRK)
Parlimen Sungai Besar dan Kua
la Kangsar nanti.
Naib Presiden Pas, Datuk

Mohd. Amar Nik Abdullah
berkata, PKR masih menjalin
kan kerjasama dengan Pas dan
terserah kepada parti itu untuk
membantu atau sebaliknya.
"Saya tidak tahu PKR hendak

tolong siapa, kita serah kepada
mereka. Kita juga mahu tengok
PKR hendak membantu siapa.
Kita tidak ada masalah dan telah
bersedia sepenuhnya mengha
dapi PRK," katanya.
Beliau berkata demikian ke

pada pemberita selepas meras
mikan majlis Penyerahan Kunci
43 Unit Rumah Teres Dua Ting
kat dan pelancaran 26 unit ru
mah kedai dua tingkat di Taman
Kurnia Jaya di sini hari ini.
PKR sebelum ini dikatakan

kecewa dengan Pas sebaik sa

haja parti itu mengumumkan
Ahli Dewan Undangan Negeri
(ADUN) Meru, Dr. Rani Osman
sebagai calon PRK Parlimen
"Sungai Besar.
Sebelum ini, Timbalan

Presiden PKR, Datuk Seri Mo
hamed Azmin Ali difahamkan

mengugut mahu menyingkir
tiga Exco Pas sekiranya parti
itu masih berdegil mahu mele
takkan calon di Parlimen Sun
gai Besar.
Sementara itu dalam perkem

bangan berkaitan, Mohd. Amar
yang juga Timbalan Menteri
Besar berkata, langkah Pre
siden Pas, Datuk Seri Abdul
Hadi Awang membentangkan
pindaan Rang Undangundang
Mahkamah Syariah (Bidang
kuasa jenayah) 2016 di De
wan Rakyat barubaru ini tidak
akan menjejaskan sokongan
masyarakat Cina.
Katanya, Pas yakin pengundi

Cina akan tetap memberi sokon
gan kepada parti itu kerana
mereka faham bahawa undang
undang Islam itu langsung tidak
melibatkan mereka.
"Tidak ada sebab undang

undang itu mengganggu undi
Cina. Kita yakin mereka faham.
Perkembangan ini tidak menje
jaskan momentum kita dalam
menghadapi PRK," katanya

MOHD. AMAR NIK ABDULLAH
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Oleh KAMIL MASLIH
pengarang@utusan.com.my

■ PUTRAJAYA 30 MEI

SETIAUSAHA Agung PKR,
Rafizi Ramli hari ini mem
buat laporan di Ibu pejabat

Suruhanjaya Pencegahan Rasuah
Malaysia (SPRM) berhubung dak*
waan permintaan wang dan pe
rempuan untuk berurusan den
gan Kerajaan PKR Selangor.
Beliau yang tiba di Ibu

Pejabat SPRM pukul 12 tengah
hari selesai membuat laporan
berkenaan kirakira sejam ke
mudian.
Kehadiran beliau diiringi Ahli

Parlimen PKR Kelana Jaya, Wong
Chen; Ahli Parlimen PKR Ka
par, G. Manivannan dan Ketua
Setiausaha Sekretariat pakatan
pembangkang, Datuk Saifuddin
Abdullah serta penyokongpe
nyokong PKR.
Jelas Rafizi, beliau'tidak da

pat mengulas mengenai laporan
dan maklumat yang diserahkan
kepada SPRM itu kerana tertak
luk di bawah Akta SPRM 2009
yang tidak membenarkan perka
ra tersebut dibocorkan kepada
umum.

"Saya telah serahkan mak
lumat yang saya ada setakat ini
mengenai aduanaduan yang
diberikan kepada saya yang ber
sabit pentadbiran Kerajaan negeri
Selangor dan individuindividu
tertentu.

"Saya telah serahkan semua itu
kepada SPRM, dan maka itu, saya
tertakluk kepada Akta SPRM," ka

tanya kepada pemberita selepas
membuat laporan berkenaan.
Pada 20 Mei lalu, Rafizi men

gaku menulis mesej dalam ap
likasi WhatsApp yang tersebar
kepada umum mengenai habuan
wanita dan wang yang diperlu
kan jika mahu berurusan dengan
Kerajaan PKR negeri Selangor.
Dalam mesyuarat Biro Politik

PKR pada 24 Mei lalu, Presiden
PKR, Datuk Seri Dr. Wan Azizah
Wan Ismail minta Rafizi menge
mukakan semua bukti berhubung
dakwaan permintaan berkenaan
kepada SPRM.

Menurut Rafizi yang juga mer
upakan Ahli Parlimen Pandan,
beliau meminta semua pihak un
tuk memberi ruang kepada SPRM
untuk menjalankan siasatan tan
pa tekanan politik atau persepsi
negatif.
"Ini adalah kes yang begi

tu jarang berlaku, yang mana
sebagai Setiausaha Agung di
bawah arahan Biro Politik parti
sendiri membuat laporan dan
menyerahkan maklumat kepa
da SPRM mengenai aduan salah
laku anggota parti saya sendiri,"
katanya.
Sementara itu, Pengarah Sia

satan SPRM, Datuk Azam Baki
mengesahkan menerima laporan
yang dibuat Rafizi dan pihaknya
akan menyiasat dakwaan rasuah
berdasarkan maklumat yang di
berikan.
"Walau bagaimanapun, saya

tidak dapat mengulas lanjut men
genai perkara ini kerana masih
dalam siasatan," katanya ketika
dihubungi.

RAFIZI RAMLI menjawab pertanyaan pemberita berhubung dakwaan
permintaan wang dan perempuan untuk berurusan dengan Kerajaan PKR
Selangor selepas membuat laporan di Ibu pejabat SPRM. Putrajaya. semalam.
BERNAMA . ■
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UTUSAN MALAYSIA: Apa
kah bidang kuasa Pejabat
Tanah dan Galian ber

hubung aktiviti mengorek tanah
bagi tujuan pengeluaran pasir?

MUHAMMAD YASR YAHYA:
Kita membenarkan pengeluaran
pasir di atas tanah hak milik.
Ini bermakna tuan tanah per

lu memohon permit jika ingin
mengeluarkan sebarang bahan
batuan, sebagai contoh kerja ta
nah yang dilakukan oleh pemaju
untuk melakukan kerja menda
pan atau mengorek seperti pasir
atau tanah merah.
Untuk tujuan pembangunan

tidak menjadi halangan kerana
aktiviti tersebut dilakukan di tan
ah milik persendirian.
Tetapi di Wilayah Persekutuan

Kuala Lumpur tanahtanah yang
ada pasir ini tiada, tetapi aktiviti
pengambilan pasir banyak ber
laku dari dalam sungaisungai.

Jika demikian adakah aktiviti
yang dijalankan di tapak berk
enaan salah di sisi undangun
dang?
Oleh disebabkan tanah

persendirian tersebut untuk tu
juan perusahaan maka dari sudut
undangundangnya masih kami
teliti dan memerlukan pandan
gan sama ada terdapat sebarang
pelanggaran syarat perusahaan
atau jenis perusahaan berkenaan
aktiviti cuci pasir ini termaktub
atau sebaliknya.
Namun seperti yang saya mak

lumkan, tiada sebarang kerja ko
rek mahupun kecurian pasir di
tapak tersebut kerana tanah atau
pasir yang di bawa ke situ ada
lah dari luar dan kemudiannya
diproses sebelum diangkut ke
tapaktapak binaan untuk tujuan
pembangunan.
Lorilori pengangkut pasir juga

perlu mempunyai kupon atau
permit yang diluluskan mana
mana PTG bagi tujuan mengang
kut dari satu lokasi ke lokasi yang
lain kerana ini melibatkan pemin
dahan bahan batuan dan galian.

MUKADIMAH MEMILIKI sebidang tanah di tengahibu
kota Kuala Lumpur adalah satu yangcukup berharga nilainyasama
ada tanah tersebuit didirikan sebagai sebuahkediamaft mahupun
perusahaan. Pengjgunaan tanah di bawah miRk persendirian itu
adalah menjadi balk bagi setiap empunya tanah untuk melakukan
apa sahaja di dalarin hartanah tersebut. Namun demikian, kegiatan
yang mencurigakai n dl lokasi tanah persendirian itu kadang

. kadtengmenimbulkan polemik dan pelbagai
■ dakwaan sama ada aktiviti yang dijalankan

j safah di slsf undangundangatau sk>aliknya.
—F ttfeti temubual mrtawmUtusan Malaysia,
■JH9&£AB|MMJLAIMAN ANUAR bersamajuru

UCHEL dengart Pengarah
dan Galian Wilavah Persekutuan

HH9g9|Bfl|^<PTGWP). MUHAMMAD YASIR YAHYA
berhubungisu penyalahgunaan tanah
dan galian oleh pengusaha yang

J / rakus selain perkaraberbangkit
mengenaipen^iKantacia^sekitar

ngkan kesulitan padamasa depan
atau tidak.
Setiap permit ataJ kelulusan

yang diperoleh peilu'ah dipatuhi
pengusaha dari pelP^gai sudut
kerana kekerapan ktfluar masuk
kenderaan berat seperti lori dan
lokasinya di tebing s^gai boleh
mendatangkan ancarfan awam.

Sejauh manakah dakwaan wu
judnya aktiviti cuci pasir sungai
di Jalan Klang Lama di sini?
la sebenarnya tidak berlaku

kerana aktiviti di tanah milik
persendirian itu hanya melaku
kan proses mencuci tanah sahaja.
Lorilori keluar masuk ke situ

mengangkut tanah dari lokasi
lain ke tapak berkenaan hanya
untuk tujuan mencuci malah tan
ah berkenaan juga dikategorikan
sebagai tanah perusahaan.
Namun memandangkan

persepsi sesebuah perusahaan
perlu mempunyai bangunan,
maka pelbagai isu timbul kerana
perusahaan mencuci pasir itu
tidak sedemikian.
Bagaimanapun, laporan Utu

san Malaysia berhubung buan
gan sisa tanah ke tebing sungai
berdekatan merupakan kesala
han dan mencemarkan sungai.
Perkara tersebut telah dimak

lumkan kepada Jabatan Pengairan
dan Saliran (JPS) untuk tindakan
di bawah bidang kuasa sedia ada.

nya perlu melalui PTG dan syarat
syarat pertukaran perlu diteliti
sebaiknya sama ada mengikut
keperluan atau tidak,
Usaha pembangunan Kuala

Lumpur yang ditunjangi DBKL
menyaksikan pembangunan
seimbang di tanahtanah milik
nya dan PTGWP hanya bertindak
sebagai semak dan imbal setiap
penggunaan tanah masih di
bawah Kanun Tanah Negara 1965
(KTN) dan sistem percukaian
yang terlaksana diikuti pemilik
pemilik tanah.

KERATAN Utusan Mak>ysia26 Mel 2016.

Terdapat berap; kategori
tanah di Kuala Lumpiu ?
Terdapat tiga jenis tanah yang

dikategorikan iaitu tinah untuk
tujuan kediaman, penbangunan
dan pertanian.
Bagi tanahtanah di ibu ne

gaia tanah untuk ttjuan pem
bangunan dan kedianan adalah
lebih 90 peratus dan selebihnya
masih jenis pertaniaii, bertujuan
mengimbangkan sesebuah pe
nempatan mengikut keperluan
semasa.

Jika pemikaran jenis tanah
ingin dilakukan pemilik, proses

bagi pentadbiran PBT.
Ini dapat disaksikan sehingga

kini di persempadanan antara
DBKL dan Majlis Perbandaran
Ampang Jaya (MPAJ) di Keramat
AU yang menyaksikan penduduk
terbahagi dua di bawah dua PBT.
Walaupun tanah tersebut

didaftar di bawah PTGWP namun
pengurusannya di bawah MPAJ
iaitu PBT negeri Selangor.
Namun perkara ini tidak be

gitu serius kerana kesepakatan
PBT berhubung pengurusan di
sempadan masingmasing yang
di amal selama ini amat baik.

depan akan memberi perkem
bangan positif terutamanya ke
pada pemilikpemilik tanah yang
diwajibkan membuat permoho
nan hakmilik strata selepas Rang
UndangUndang berkenaan' pe
milikan strata diluluskan Dewan
Rakyat.
Ini memberi kesan positif

dalam menguruskan kutipan cu
kaicukai tanah yang lebih cekap
kerana tidak perlu lagi diurus
kan oleh pengurusan perbada
nan setiap bangunan strata yang
mempunyai lebih daripada satu
pemilik tanah.

Bagaimanakah sesuatu lesen
atau penult untuk aktiviti ber
kenaan diluluskan?
Pengeluaran permit tidak men

jadi masalah selagi ia dipohon
manamana pemilik namun de
mikian untuk tujuan apa sesuatu
kerja tanah itu mahu dilakukan
perlu disusuli dengan peneli
tian oleh agensi kerajaan yang
berkaitan.
Ini termasuk JPS, Jabatan Alam

Sekitar (JAS), Dewan Bandaraya
Kuala Lumpur (DBKL), Institut
Kerja Raya Malaysia (IKRAM)
serta agensi lain bagi meneliti
sesuatu kerja tanah itu sama ada,. 
membahayakan masyarak^t seV*
tempat atau berpotensyu|i&a£ap

Boleh terangkan persem
padanan Kuala Lumpur yang
mengelirukan penduduk?
Seperti sedia maklum Kuala

Lumpur merupakan sebahagian
daripada Selangor dan persem
padanan wilayahnya sebagai ibu
negara suatu ketika dahulu di
lakukan secara tidak menyeluruh
terutamanya persempadanan

Harapan jangka masa pendek
dan panjang dalam pengurusan
tanah di Kuala Lumpur?
Walaupun baru sebulan saya

menjawat kerusi Pengarah PT
GWP ini, saya dapat melihat
pengurusan tanah pada tahun

Lebih 420,000 pemilik strata
di ibu negara selepas ini akan
berurusan secara langsung de
ngan PTG bagi sebarang urusan
termasuk cukai tanah dan tidak
perlu lagi membebankan pen
gurusan perbadanan pangsapuri
masingmasing.

KEUBATjengkaut dan kenderaan berat di kawasan seperti di Bukit Beiuntung. Selangor beberapa tahun sebehiifl W menbnbuMan dakwaan keglatan mencuff pasir.
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RASJAH WAN& S£KRQRPELANGOR?
SETIAUSMfc Agung PKR, IUfiziRaniKAMlt^tMM|MK||96|^i^^^Suruhanjaya Pencegahan Rasuah Malaysia
fSPRM). ifelava. sematam. be,hl^liMMlMMiiihMBMj^^^HlllMBiiiwIDUan dalam keraiaan neeeri Selaneor.
[BERITAtHpUKA12] T..'W. ^CggSlStfsSrllMBF C

Minta wang, perempuan:
Rafizi lapor SPRM
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Oleh KAMIL MASLIH
pengarang@utusan.com.my

■ PUTRAJAYA 30 MEI

SETIAUSAHA Agung PKR,
Rafizi Ramli hari ini mem
buat laporan di Ibu pejabat

Suruhanjaya Pencegahan Rasuah
Malaysia (SPRM) berhubung dak*
waan permintaan wang dan pe
rempuan untuk berurusan den
gan Kerajaan PKR Selangor.
Beliau yang tiba di Ibu

Pejabat SPRM pukul 12 tengah
hari selesai membuat laporan
berkenaan kirakira sejam ke
mudian.
Kehadiran beliau diiringi Ahli

Parlimen PKR Kelana Jaya, Wong
Chen; Ahli Parlimen PKR Ka
par, G. Manivannan dan Ketua
Setiausaha Sekretariat pakatan
pembangkang, Datuk Saifuddin
Abdullah serta penyokongpe
nyokong PKR.
Jelas Rafizi, beliau'tidak da

pat mengulas mengenai laporan
dan maklumat yang diserahkan
kepada SPRM itu kerana tertak
luk di bawah Akta SPRM 2009
yang tidak membenarkan perka
ra tersebut dibocorkan kepada
umum.

"Saya telah serahkan mak
lumat yang saya ada setakat ini
mengenai aduanaduan yang
diberikan kepada saya yang ber
sabit pentadbiran Kerajaan negeri
Selangor dan individuindividu
tertentu.

"Saya telah serahkan semua itu
kepada SPRM, dan maka itu, saya
tertakluk kepada Akta SPRM," ka

tanya kepada pemberita selepas
membuat laporan berkenaan.
Pada 20 Mei lalu, Rafizi men

gaku menulis mesej dalam ap
likasi WhatsApp yang tersebar
kepada umum mengenai habuan
wanita dan wang yang diperlu
kan jika mahu berurusan dengan
Kerajaan PKR negeri Selangor.
Dalam mesyuarat Biro Politik

PKR pada 24 Mei lalu, Presiden
PKR, Datuk Seri Dr. Wan Azizah
Wan Ismail minta Rafizi menge
mukakan semua bukti berhubung
dakwaan permintaan berkenaan
kepada SPRM.

Menurut Rafizi yang juga mer
upakan Ahli Parlimen Pandan,
beliau meminta semua pihak un
tuk memberi ruang kepada SPRM
untuk menjalankan siasatan tan
pa tekanan politik atau persepsi
negatif.
"Ini adalah kes yang begi

tu jarang berlaku, yang mana
sebagai Setiausaha Agung di
bawah arahan Biro Politik parti
sendiri membuat laporan dan
menyerahkan maklumat kepa
da SPRM mengenai aduan salah
laku anggota parti saya sendiri,"
katanya.
Sementara itu, Pengarah Sia

satan SPRM, Datuk Azam Baki
mengesahkan menerima laporan
yang dibuat Rafizi dan pihaknya
akan menyiasat dakwaan rasuah
berdasarkan maklumat yang di
berikan.
"Walau bagaimanapun, saya

tidak dapat mengulas lanjut men
genai perkara ini kerana masih
dalam siasatan," katanya ketika
dihubungi.

RAFIZI RAMLI menjawab pertanyaan pemberita berhubung dakwaan
permintaan wang dan perempuan untuk berurusan dengan Kerajaan PKR
Selangor selepas membuat laporan di Ibu pejabat SPRM. Putrajaya. semalam.
BERNAMA . ■
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Jangan selit politik
dalam tazkirah  Sultan
Oleh ZABRY MOHAMAD
zabrymohamad.madzlan@utusangroup.com.
my

■ SHAH ALAM 30 MEI

SULTAN Selangor, Sultan
Sharafuddin Idris Shah me
ngingatkan semua masjid

dan surau di negeri ini agar tidak
menjadikan tazkirah sepanjang
Ramadan ini sebagai ceramah
politik serta mengambil imam
luar untuk solat tarawih.
Peringatan itu disampaikan

baginda kepada Pengarah Jabatan
Agama Islam Selangor (JAIS), Da
tuk Haris Kasim.
Haris berkata, baginda mela

rang isi kandungan tazkirah me
nyentuh isuisu sensitif yang me
nyinggung pihakpihak tertentu
kerana perbuatan sedemikian
boleh menimbulkan rasa tidak
senang hati serta perpecahan
dalam masyarakat,
Menurutnya, baginda mahu

perasaan saling menghormati di
terapkan sepanjang bulan yang
penuh keberkatan itu.
"Ramadan sebagai bulan rah

mat, berkat dan bulan keampu
nan akan hadir tidak berapa lama
lagi.

"Maka, saya sebagai individu
yang diamanahkan untuk menye
lia pengurusan masjid dan surau
di Selangor ingin memohon be
berapa perkara penting supaya di
ambil perhatian oleh semua nazir
dan pengerusi surau.
"Tambahan pula, apa yang saya

sebut ini seringkali diperingatkan
serta dititahkan oleh Sultan Se
langor kepada saya," katanya.
Beliau berkata demikian dalam

ucapan sempena perasmian
Konvensyen Pemantapan dan
Pemerkasaan Pengurusan Masjid
dan Surau Negeri Selangor dan
penyampaian sumbangan bantu
an moreh di sini hari ini.
Haris menambah, semua

penceramah yang dijemput perlu
mempunyai tauliah berceranah
yang dikeluarkan oleh pihakrya.
Menurutnya, keingkaran lazir

dan pengerusi surau mematuhi
peraturan tersebut boleh dikena
kan, tindakan di bawah Seksyen
119(1) Enakmen Pentadbiran Aga
ma Islam (Negeri Selangor) 2003.
Mengenai solat tarawih pula

katanya, masjid dan surau diga
lakkan mengambil imamimam
tempatan terdiri daripada pelajar
atau liilusan tahfiz dalam negara.
Beliau memberitahu, solat ta

rawih pula perlu dilaksanakan
sebanyak 20 rakaat Sebagaimana
amalan Saidina Umar, juga sama
seperti dilakukan di Masjidil Ha
ram dan Masjid Nabawi.
"Semua aktiviti tazkirah hen

daklah dibuat antara solat tarawih
dan Isyak atau setelah selesai so
lat tarawih dan witir.
"Tazkirah pula tidak disampai

kan dalam tempoh lama melebihi
20 minit," katanya.

M
Baginda mahu perasaan saling
menghormati diterapkan sepanjang
bulan yang penuh keberkatan itu."

HARIS KASIM

Pengarah JAIS
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Klang villagers seek sultan's help
LASTDITCH EFFORT:

They fear homes will
be demolished to

make way for West
Coast Expressway
DAWN CHAN
SHAH ALAM

news@nst.com.my
WORRIED sick that the only

homes they have been liv
ing in for decades will have

to be demolished to make way for
the West Coast Expressway, some
300 families from four villages in
Klang have sought the intervention
of the sultan of Selangor.
The families have expressed their

woes in a memorandum, which was
described as a lastditch attempt to
urge the authorities to spare the res
idents of old Kampung Mariamman,
Kampung Dato M. Sellathevan,
Kampung Thangavelu and Kam
pung Papa from the development by
realigning the expressway away
from their villages, which dates back
to the late 1960s.
Resident M. Selventhiran said the

villagers hopes sank in November
* last year when they received Form E
under the Land Acquisition Act 1960
stating that an investigation notice
would be carried out for the pro
posed acquisition of the land.
The four villages occupy close, to

8haofland.
Selventhiran, who is also the pres

ident of Persatuan Perpaduan Se
jahtera Kebangsaan, which the vil
lagers sought assistance from, said
an earlier memorandum was sent to
Selangor Menteri Besar Datuk Seri
Azmin Ali and the state government
in December last year, but they had

heard nothing.
"We have not received any re

sponse from the state government to
save our villages, which may be
wiped out for the construction of the
expressway.
"We understand that the express

way is a Federal Government pro
ject, but land matters are under the
power of the Selangor menteri besar
and, surely, he has a say in this.
"We hope Sultan Sharafuddin Idris

Shah will intervene and have the ex
pressway realigned to plots of land
nearby, which are state reserves.
"There are also about 20 Hindu

temples in the four villages," he said
after handing over the memoran

dum to a palace officer at the en
trance of Istana Bukit Kayangan
here yesterday.
Selventhiran said most families

from the four villages derived their
income from agricultural activities,
raising chickens and establishing
smallscale industries within their
own compounds.
"Many have obtained bank loans

to fund their activities and they are
still paying the loans monthly.
"If they are forced to vacate the

land, they would be further bur
dened. What more if the compen
sation they are given does not match

the value of their homes and land.
"We doubt the compensation re

ceived will be enough to buy homes
elsewhere due to escalating prices.
We hope the menteri besar will look
into this seriously by rerouting the
alignment and the state government
will take into consideration the re
serve lands that can be used to build

the expressway."
Villager Jesudasan Vadamanick

am said he had been having sleep
less nights worrying about the fate
of his family since December.
The 67yearold gardener had saved

up to buy the land measuring about
0.6ha at a price of RM1.000 in 1968.
"At that time, there were rubber

trees on the land and I hired a con
tractor to clear it and build a single
storey house with three rooms for
my wife and two older children.
"Now, I have expanded the home

and all of my children and grand
children live with me.
"I cannot imagine what would

happen if my family is separated
because it is impossible to accom
modate all of us in one place if our
land is acquired.
"We do not have the right to say

that the expressway project should
be cancelled, but the best that can be
done is to spare us from it and let
the route run elsewhere," said
Jesudasan, who is a grandfather of
seven.
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Rafizi lodges MACC report
SELANGOR ISSUE:

PKR secgen says
it's right thing to do
FAZLEENA AZIZ

PUTRAJAYA

fazleena@nst.com.my
PKR secretarygeneral Rafizi

Ramli yesterday lodged a re
port with the Malaysian Anti

Corruption Commission (MACC) on
allegations that money and women
were sought in negotiations with the
Selangor government.
The Pandan member of parlia

ment arrived at MACC headquarters
here at noon, accompanied by sev
eral PKR MPs, to lodge the report. He
spent about an hour at the office
lodging the report and submitting
evidence to MACC strategic commu
nication division director Samat
Kasah and a representative from the
investigation division.
Rafizi later said it was the right

thing for him to do even though
lodging such a report against his
own party leaders was unusual.
"I know it is a bit unusual but this

should be the way. I cannot disclose
any details, so I urge everyone to
give space for the investigation to
take place."
Rafizi also urged everyone to re

frain from speculating on his action
in lodging the report.
Asked whether his allegations

were directed at any specific indi
vidual, he said that information was
part of the case which he could not
disclose at this juncture.
Allegations against the state gov

ernment surfaced after a leaked
screenshot of Rafizi's conversation
in a WhatsApp chat group went viral
in the social media and online news
sites recently. Following this, PKR
president Datuk Seri Dr Wan Azizah
Wan Ismail instructed Rafizi to refer
the matter to the MACC.

PKR secretary
general Rafizi
Ramli (centre)
arriving at the
Malaysian Anti
Corruption
Commission in

Putrajaya
yesterday. Pic by
Fariz Iswadi Ismail
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PKR secgen lodges MACC report over alleged graft
PUTRAJAYA; PKR secretarygeneral
Rafizi Ramli has lodged a report with the
Malaysian AntiCorruption Commission
(MACC) on alleged corruption in the
Selangor state government.
He arrived at the MACC headquarters

about noon yesterday, accompanied by
Kelana Jaya MP Wong Chen, Kapar MP G.
Manivannan and Pakatan Harapan chief
secretary Datuk Saifuddin Abdullah, and
handed over information and evidence of

alleged misconduct in the Selangor state
government administration.

"I cannot disclose details at the
moment. I am bound by the act. My only
hope is that we should allow SPRM
(MACC) to investigate without political
interference and other perceptions.

"Be fair to the Selangor state
government and MACC. Treat it as a
normal thing. If there is any basis, it
(MACC) will go ahead (with the

mvestigation). If there is information, it
can be handed over to the MACC."

At a PKR political bureau meeting on
May 24, party president Datuk Seri Dr
Wan Aziz ah Wan Ismail asked Rafizi to
submit all evidence of the alleged
corruption in the Selangor state
government to the MACC.

This arose from a leaked screenshot of
Rafizi's conversation in a WhatsApp chat
group that was circulated on social media.
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No division
in the
party,
says Fahmi
PETALING JAYA: There is no split in
PKR despite secretarygeneral Rafizi
Ramli's move to lodge a report on
alleged graft in the Selangor gov
ernment, says party communica
tions director Fahmi Fadzil.
Fahmi said Rafizi's report to the

Malaysian AntiCorruption
Commission (MACC) did not refer to
any elected representative or state
civil servant.
'There is nobody questioning

Rafizi's actions. The party leader
ship asked him to submit the report
to MACC," said Fahmi.
"There is no conflict. There are

some parties who want to give this
perception of division within the
party. It is not true," he said.
Amanah communications direc

tor, Khalid Samad said Rafizi's action
in making the report was commend
able and added that it would not
affect the twin byelections  in
Sungai Besar and Kuala Kangsar 
for the opposition coalition.
"This shows that Pakatan

Harapan is a party which has trans
parency, accountability and that it
wants to be a clean government.
"Whenever there are allegations,

you take action irrespective of tim
ing," the Shah Alam MP said.
"No one tried to prevent him

from making the report. In fact, the
state government has said it's open
to court proceedings and investiga
tion," he said.
Seremban MP and DAP national

organising secretary Anthony Loke
said there are bigger issues on the
table for the opposition.
"I feel this whole issue is unrelat

ed to the byelections, there are big
ger issues to be looked into," he said.
The byelections are set to take

place on June 18, with nominations
on Sunday.
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Will mentri besar jinx strike Azmin too?
PETALING JAYA: The Selangor
Mentri Besar's position is said to be
cursed. Almost everyone who
helmed the state's hot seat has had
to face early ends to their tenures
with some having to leave office
over scandals or in disgrace.
The state's 14th mentri besar Tan

Sri Khalid Ibrahim had to go after
PKR sacked him from the party for
reasons still unclear to many.
Now, it may appear that Datuk

Seri Azmin AM could be staring at
the same fate after some of his PKR
comrades took allegations of sex
and money in his administration to
the Malaysian AntiCorruption
Commission.
Is this an excuse to roll Azmin out

and replace him with someone else
from the party?
Apparently yes, say sources close

to PKR, adding that there is a gener
al fear that Azmin is slowly taking
control of the party.
The PKR deputy president has

consolidated his position within the
party with a good 70% of the PKR
members and leaders standing
behind him.
"Azmin has grown very powerful

now and it will not come as a sur

prise if he takes over the presidency
from Datuk Seri Dr Wan Azizah

Wan Ismail at the next p.arty polls,"
said a party source.
He has also mended his once

shaky relationship with DAP secre
tarygeneral Lim Guan Eng and in
spite of the failed negotiations for
the Sungai Besar state seat in the
upcoming byelections, the PAS
leaders respect him for not censur
ing them for supporting Khalid dur
ing the 2014 Selangor mentri besar
crisis.

Many of those who were seen as
party adviser Datuk Seri Anwar
Ibrahim and Dr Wan Azizah loyal
ists have now joined Camp Azmin.
If in the past, PKR was all about

Anwar, his release from prison as
well as his eventual "installation'' as
prime minister, things are no longer
the same.

From strength to strength: Azmin giving a speech during the PKR congress in November last year at the Ideal
Convention Centre in Shah Alam. He has become increasingly powerful within the party.

Many PKR members and leaders
believe the party can be destined
for greater heights instead of mere
ly being a tool for the Anwar
Ibrahim agenda.
They look to Azmin as the leader

to take them towards that direction
in the form of a strong federal
Opposition or as a part of a Unity
Government.

"This is very disturbing for those
who are still stuck in the old PKR
agenda and loyal to Anwar and Dr
Wan Azizah," added the source.

Azmin has also been subtly com
ing out of Anwar's shadows and his
recent reconciliation with his origi
nal mentor Tun Dr Mahathir
Mohammad has further added to
their concerns.
So, said the source, his detractors

are trying to knock Azmin down
and cut him out with allegations of
corrupt practices in his administra
tion. But the real question should be
whether it is Azmin who would be

the one to do the lopping when
things come to a head.

Even if he doesn't axe the detrac

tors, those from his camp, who
make up the majority in the party
supreme council will see to it,
revealed the source.
"Rafizi's days as party secre

tarygeneral may be numbered. Be
assured that he will be thoroughly
roasted in the upcoming supreme
council meeting," said the source.
So, far Azmin has been very

quiet. But he may just have activat
ed his stealth mode to go from prey
to predator.
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Move may widen split in PKR
Secgen's action likely to cause cracks in AzminWan Azizah ties
PETAUNG JAYA: The move by PKR
secretarygeneral Rafizi Ramli to
lodge a report on alleged graft in the
Selangor government led by the
party's powerful deputy president
Datuk Seri Azmin All is threatening
to split the party further.
The rift within the party  with

Azmin on one side and president
Datuk Seri Dr Wan Azizah Wan
Ismail on the other  is already an
open secret before this latest devel
opment.
Rafizi entered the Malaysian Anti

Corruption Commission (MACC)
headquarters around noon yester
day to submit information on cer
tain individuals, whom he did not
name, in relation to the running of
the state government.
Dr Wan Azizah, with whom Rafizi

is seen to be aligned, had instructed
him to submit any evidence of such
alleged corruption to the MACC.
The allegations first surfaced in a

PKR member's WhatsApp group
message that was leaked.
Rafizi later confirmed that he

wrote the message.
In a statement on May 20 follow

ing Rafizi's admission, Azmin
denounced the allegations, saying
that there was no proof.
The accusations, Azmin said,

were part of a systematic smear
campaign against the state govern
ment.

Yesterday, the Selangor Mentri
Besar did not attend some of his
scheduled functions and declined
requests for a statement in
response to Rafizi's latest move to

report to the MACC.
With the latest turn of events tak

ing place less than a week before
nomination for the Sungai Besar
and Kuala Kangsar byelections on
Sunday, officials from PKR's Pakatan
Harapan partners, namely DAP and
Amanah, were quick to downplay
the prospects of infighting in the
party between Azmin and his sup
porters against those aligned with
Dr Wan Azizah and Rafizi.
Klang MP Charles Santiago of

DAP said any infighting within the

party would not affect the upcom
ing byelections.
'It appears that the infighting is

largely within PKR. Given that
Amanah (Parti Amanah Negara) is.
contesting in Sungai Besar, the
impact would be minimal," he said.
Rafizi himself declined to give

details about his complaint.
However, he admitted that it was

"rare" for a senior party leader to
lodge a report against his own
members but stressed that "it
should be the way".
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'DAP's silence deafening'
MCA: Party should quit Selangor govt as PAS has crossed the line
PETALING JAYA: DAP's silence over
PAS president Datuk Seri Abdul
Hadi Awang's tabling of his Private
Member's Bill to amend the Syariah
Courts (Criminal Jurisdiction) Act
has raised a few eyebrows.
MCA central committee member

Datuk Chew Kok Woh noted that
DAP had adopted a strangely silent
stand.
"Maybe, DAP is in a guilty mood.

After all, they actively advocated
the Chinese voters to back PAS all
the way in the 2013 general elec
tion.
"Remember DAP said PAS

wouldn't push for hudud and even
organised trips to Kelantan to show
it was supposedly a paradise?"
Chew, a Sabah MCA leader, said

yesterday that despite loudly claim

ing to have severed ties with PAS,
DAP state exco members in the
Penang and Selangor governments
were still attending meetings with
them daily.
DAP leaders in Selangor, he

added, should quit from the state
government if PKR and PAS went
along to support the motion when it
is put to a vote.
Echoing his sentiments was MCA

Religious Harmony Bureau chair
man Datuk Seri Ti Lian Ker, who

said the three DAP Selangor state
executive councillors should
demand the removal of the four
PAS exco members in the state
administration.
"DAP must selfreflect and ask

themselves as to why they still share
the same state government with
PAS and PKR.
"MCA will quit when we have

reached the line, but DAP must quit
now for PAS has crossed the line by
tabling the Bill against the crux of
all cooperation," Ti said.
He added that DAP should either

demand that PAS be kicked out of
the PKRled Selangor government
or opt out as a "matter of principle".
Ti said MCA had consistently

opposed the proposed amendments
to the Act and so had DAP, but the
latter continued to work alongside
the Islamist party.
MCA vicepresident Datin Paduka

Chew Mei Fun said the party was
merely defending the present gov
ernance, when she was asked about
comments by some Muslim leaders
that MCA was interfering in Islamic

affairs following its avowed stand
against the proposed amendment to
the Act.
"We do not want to interfere in

Islamic affairs. But, when some

thing is to lead to the change of the
present system of governance, we
must step in and ensure that
Malaysia continues to be a secular
nation," she reiterated.
She felt it was not accurate to say

that syariah laws would only apply
to the Muslims.
"As is happening now in the

country, nonMuslims are also
affected when it comes to cases of
religious conversion, custody for
children and the claiming of
remains," she told reporters yester
day after launching the design con
cept for the Blossom Arts Festival
2016 at Wisma MCA in Kuala
Lumpur.
MCA Youth chief Chong Sin Woon

asserted that the chorus of dissent
from Barisan Nasional component
parties against the Bill was not a
threat.
"It is to show that other Barisan

parties are strongly against the
passing of this law, but why is Umno
still allowing it to happen?" Chong,
who is also Deputy Education
Minister, told a press conference
after witnessing an MoU signing
between Vocational Institute Tunku
Abdul Rahman (VTAR) and Euro
Star Management in Setapak yester
day.
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Rift in
PKR
set to

blow up
A simmering rift within PKR could be
bubbling over now after secretary
general Rafizi Ramli lodged a report
with MACC, alleging corruption within
the Selangor state government, which
is led by the party's powerful deputy
president Datuk Seri Azmin Ali. Rafizi
is seen to be aligned with president
Datuk Seri Dr Wan Azizah Wan Ismail.

Reports by RAZAK AHMAD, JOSEPH KAOS JR, WANI MUTH1AH, D. KANYAKUMARI and VICTORIA BROWN

Rafizi makes MACC report on alleged graft in S'gor
PUTRAJAYA: PKR secretarygeneral
Rafizi Ramli has lodged a report
with the Malaysian AntiCorruption
Commission (MACC) on his claims
of alleged graft in the Selangor
government.
The Pandan MP met officers from

the investigation division for about
an hour at the MACC headquarters.
"I have submitted information

passed to me in relation to the
running of the Selangor government
and certain individuals.

"I cannot give specific details as it
is against the law.
"I hope the MACC will carry out a

thorough investigation, putting
aside politics and perception," he
said when met after die meeting
yesterday.
Rafizi noted that it was rare for a

parly leader to lodge a report
against his own members, however
he stressed that "it should be the
way."
"This should be something

normal but we are so used to
politicising every action.
"As the secretarygeneral, I have

been by the party's political bureau
to make a report on misconduct by
our own members.
"This should be the culture. Be

fair to both the state government
and the MACC," he said.
"If there is a case, then

investigations should be allowed,"
Rafizi added.

Pakatan Harapan chief secretary

Datuk Saifuddin Abdullah, Kelana
Jaya MP Wong Chen and K^par MP
G. Manivarman were among some
50 people who gathered outside to
show their support for Rafizi.
The allegations first surfaced

when a WhatsApp message in a
closed group of PKR members was
purportedly leaked and went viral
on tiie social media.
Rafizi has confirmed that he

wrote the message, claiming he had
information that "money and

women" were demanded in
dealings with the PKRled state
government.
Following a political bureau

meeting, party president Datuk Seri
Dr Wan Azizah Wan Ismail told
Rafizi to submit the evidence to the
MACC.
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Councils adopt various strategies to go green
WHILE some local councils opted for
enforcement action against traders who
use polystyrene, others preferred the
reward system.
Traders found using polystyrene could

face a RM1.000 compound under the
Subang Jaya Municipal Council (MPSJ)
Traders bylaw 2007.
MPSJ introduced its no polystyrene cam

paign last year as an awareness exercise
and did not take enforcement action.
The Shah Alam City Council (MBSA) gave

100 pieces of packaging to traders who
turned up for its Ramadan bazaar briefing,
last week.
Shah Alam mayor IJatuk Ahmad Zaharin

Mohd Saad said MBSA would set up booths
at all Ramadan bazaars to sell biodegrada
ble packaging for traders.
Meanwhile, Sepang Municipal Council

(MPSepang) has come up with a nonintru
sive campaign urging traders to take part
in a contest that wouid see winners
bumped up into the fast lane for future
applications.
MPSepang Licensing director Noor Halif

Noor Zan said the council would conduct
surprise visits to bazaars to look for traders
using environmentally friendly containers.
"Winners will be able to use the fast lane

if they would like to obtain licences for
future Ramadan bazaars and will have the

choice of choosing their location for busi
ness," he added.
MPSepang is currently contemplating

cash rewards and other systems as well.
The Hulu Selangor District Council intro

duced the no polystyrene and plastic bag
campaign during Ramadan in 2012. Last
year, the council added a charity element
to the initiative.

Shoppers were encouraged to bring their
own recyclable bags and reusable plastic
containers while for those without such
bags and containers, traders sold reusable
packages for 20sen.
Proceeds from the sales were put into

donation boxes at each stall.
The council's secretary Azman Dahlan

said proceeds from the boxes worth
RM2.500 were donated to various orphan
ages in Hulu Selangor.
There were 650 lots involved in the cam

paign from seven areas in 2015 and 566
lots from six areas involved this year, from
Sungai Buaya, Jalan Seroja Bukit Sentosa,
Jalan Cempaka Bukit Sentosa, Taman
Bahtera Hulu Bernam, Jalan Ara Batang
Kali and Jalan Orkid Bukit Sentosa.
"The council also organised a campaign

with no polystyrene and plastic for our
Aidilfltri open house last year where guests
brought their own utensils, and it was a big
success," Azman said.

Azman (standing) with MDHS councillor Omapparao
Balakrishnan, who brought a banana leaf and a bamboo
cup to the Hulu Selangor District Council's Aidilfltri Open
House last year. — filepic
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New road link allows drivers from Subang Java and Putra Heights to access LDP
MOTORISTS from Subang Jaya and Putra
Heights heading towards Puchong can now
use a link from Jalan Jurutera as an alter
native road to get onto the Damansara
Puchong Highway (LDP).
The 200mlong link that was opened

early this year will benefit residents of
Putra Heights and Bandar Metro Puchong
which includes Taman Sri Puchong, Lake
Edge, Lake Side and Taman Perindustrian
Puchong.
The road was opened to motorists last

Saturday by Kinrara assemblyman Ng Sze
Han and Puchong MP Gobind Singh Deo in
a ceremony that was also attended by

Subang Jaya Municipal Council (MPSJ)
officers and councillors, as well as resi
dents.

"Motorists heading for Puchong should
keep left before the toll plaza to turn into
Jalan Jurutera and exit at Jalan TPP 6/2 to
get onto the LDP.
"The developer has handed over the

road to MPSJ," said Ng.
On the public's query on why the road

was not built before the Puchong Barat toll
plaza was approved, Gobind agreed that
alternative roads should be in place before
tolls are approved.
However, he said the whole LDP stretch

was considered as one project and it
already had a tollfree stretch from Kinrara
to Jalan Kelang Lama bypassing the tolled
highway.
He also said it was good that Jalan

Jurutera ran parallel to Sungai Kelang as it
would reduce the likelihood of people
dumping rubbish along the riverbank and
pollute the river.
"With many cars passing the area, hope

fully there will be fewer indiscriminate
dumping cases," he said.
Ng and Gobind proposed that road

humps be built along the road to prevent
motorists from speeding and urged motor

ists to adhere to the "no entry" sign and
the speed limit.
On a separate note, Gobind said MPSJ

had agreed to reduce the compound issued
to SJK(T) Kinrara from over RM45,000 to
RM10,000.
The school, located in Jalan Kinrara 1,

was issued the compound for starting con
struction on a new block without the coun
cil's approval.
"We helped them appeal to the council

as the school committee did not know
the procedure. Moreover, public funds
are used for the construction," said
Gobind.
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MPSJ presidents term extended for one year

Nor Hisham inspecting the recently installed artificial turf and (right) launching the reopening of the MPSJ Arena in USJ 5 by taking the first kick at a football match
held to mark the event.

Story and photos by OH ING YEEN

SUBANG Jaya Municipal Council
(MPSJ) president Datuk Nor
Hisham Ahmad Dahlan's term has
been extended for a year.
He officially retired when his

term ended on May 23 and after a
mandatory oneday break, he
resumed duties on May 25.
He received a letter from the

Public Service Department affirm

ingyeen@thestar.com.my
ing that he would resume duties as
council president.
Some councillors and council

officers had spoken highly of Nor
Hisham for his handson approach
and nononsense attitude.
A former councillor was quoted

saying: "After I told him about an
issue, to my surprise, he said he
already knew about it and had
gone to see it for himself."
Nor Hisham revealed to

StarMetro that he would resume

his duties after he reopened the
MPSJ Sports Complex, which was
renamed MPSJ Arena. It is located
within the MPSJ headquarters in
USJ 5.
MPSJ Community Development

Department head Muhammad
Zaki Yusoff said the complex was
closed from Dec 30 last year to
May 18 for works to instal artificial
turf.
"Maintenance for the artificial

turf is over 50% lower than grass.

Previously, it cost RM12,000 a
month for maintenance of the
sports complex facilities, now it is
around RM6.000 a month," he said.
The track is open for public use

from 6am to 9am on weekdays and
6am to 11am on weekends; 4pm to
7pm daily.
The rubberised track is free for

public use but rental fees apply for
the football field.
For details, call the council at

035621 0060.
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> Upset residents
Kajang Municipal Council should
consider relocating the Saturday
night market near Section 8,
Bandar Mahkota Cheras. Traders
and shoppers are dirtying the
roads while contract workers are
doing a lousy job in cleaning up
the mess. Rats and crows are
everywhere. Drains clogged with
rubbish.  Resident
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story by
STUART
MICHAEL

stuart@thestar.com.my

Gombak folk want
free bus service

GOMBAK residents want the
Selangor Smart Bus service to be
extended to more areas in the dis
trict, said Selayang Municipal
Council (MPS) president Suliman
Abd Rahman.
He said this was based on the

many feedback he had received
from the residents who wanted
the same services in their areas
after it was introduced in the
Selayang area on May 16.
Batu Arang, Kundang, Rawang,

Kuang and Sungai Buloh residents
had appealed to the council ask
ing for the free bus service, he
added.

Council hopes state govt can help expedite process

"This is due to the increasing
population of the poor, old folk
and students in these areas.
"The operating cost for four

buses for the Selayang route is
RM1.25mil.
"We hope the state can help

expedite the process of getting the

bus service in these areas as there
is high demand from rural folk,"
said Suliman during the MPS full
board meeting in Bandar Baru
Selayang yesterday.
Later, councillor Mohd Fauzaa

Madzlan asked about the new
rubbish management project that
MPS was undertaking and how to
overcome public complaints
when the project was implement
ed next year.
Suliman explained that the

council would start operations
under a new project called Project
Management Corporation (PMC)
that is managed by the Mentri
Besar Incorporated (MBI) by June
2017.

"A company will handle PMC
and manage all wasterelated
matters including public com
plaints, assets, new rates, new
inventory, monetisation of waste,
equipment and vehicles.
"We (MPS) only need to moni

tor the PMC's progress and pro
vide the funds as well as enforce
ment on rubbish disposal.
"This project is now being

implemented in the Klang
Municipal Council. I think the
public will still complain about
rubbish problems to MPS despite
PMC handling it, but we must
see how to ensure the implemen
tation is done efficiently," he
said.

Suliman says the operating cost for
four buses for the Selayang route is
RM125mil.
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MPSepang working hard to reduce number of illegal gambling dens
ILLEGAL gambling joints in
Sepang Municipal Council's
(MPSepang) jurisdiction have
increased since last year, said
its president Datuk Puasa Md
Taib.
The council, he said, was work

ing hard to eliminate the problem
and raids were being conducted
almost every day to seize the
items from these premises.
"We have collaborated with

other enforcement departments
such as the police, land office and
Islamic religious office in our
operations," he said after chairing
the council's full board meeting
yesterday.
The council had raided 276

premises from January to April,
which is a 14% increase from last
year, during the same period.
He added that there were four

major hotspots namely Sepang,

Dengkil, Sungai Pelek and Kota
Warisan.
He said the council would take

stern action against the operators,
such as confiscating and disposing
of the items.
"We do not return their items

and we do not give them com
pounds," he said.
Todate, Puasa said there were

128 illegal gambling premises in
the MPSepang jurisdiction.

During the meeting, he also
announced that hawkers at
Ramadan bazaars in Sepang
would not use plastic bags every
Friday, Saturday and Sunday as
part of the Sustainable Ramadan
Bazaar 2016 programme.
"We are also encouraging trad

ers and customers to use biode
gradable bags and minimise the
usage of plastic and polystyrene,"
he said.
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Phasing out polystyrene
Traders in Selangor are encouraged to use biodegradable food packaging in
an initiative that will begin at Ramadan bazaars next month. >2&3

Easing people into
nopolystyrene ways
Selangor government urges councils to provide
traders with alternative food packaging ideas

story by
PRIYA MENON

priya@thestar.com.my
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ALL 12 councils in Selangor have
embarked on a mission to gradually
phase out polystyrene food packag
ing by 2017.
This initiative will kick off at the

Ramadan bazaars next month.
While the move could mean pay

ing more for food and drinks
because some alternative packaging
materials might cost more than poly
styrene, the state government
remains optimistic that this is the
only way forward towards a more
sustainable future.
Selangor Environment Committee

chairman Elizabeth Wong said the
government encouraged all councils
to provide different food packaging
ideas for bazaars this Ramadan
including biodegradable materials
Such materials may cost at least

30sen extra.
The directive has forced traders to

increase the price of their goods to
cover costs.
Shah Alam Farmers Market

Association president Abdul Latif Md
Ali said although the initiative was
laudable, it would affect their liveli
hood.
"It looks like we are being pun

ished to help the state government
get the campaign off the ground.
"The government needs to

help bring the price of packaging
down," he said.
Abdul Latif said most traders

would have to charge customers
additional 50sen per biodegradable
pack purchased from the Shah Alam
City Council.
Their food sales, he said, was

expected to go down because of the
additional charges.
"We are not opposed to the idea.

In fact, we welcome it.
"But the prices of the packaging

have to be monitored and regulated.
"Maybe the state government can

help fund the cost," he added.
Wong was aware that some trad

ers would transfer the cost to the
customers and agreed that the price
could be reduced if there was more
demand for biodegradable packages

in the long run.
This can be achieved if the state's

2017 No Polystyrene Campaign takes
off.
When asked if the campaign

would lead to a total ban on dispos
able polystyrene packaging, Wong
declined to comment.
She said the state government's

focus was on a threepronged plan to
ease people into the idea, following a
study showing most welcomed the
idea but wanted alternative packag
ing.
The threepart plan, she said, was

to educate consumers and traders;
reduce polystyrene usage and pro
viding alternatives instead of ban
ning it immediately.
"It has to be planned and executed

properly and in stages, so everyone
can accept the idea," she added.
Wong said the government was

trying to eliminate singleuse plastic
packaging before focusing on poly
styrene.
A state policy implemented five

years ago, banned the use of polysty
rene at government events, forcing
traders to provide other options
including multiuse packaging.
Wong said the state absorbed the

cost of packaging in the past and
even made their own food contain
ers, which were handed out during
some of their events, and were plan
ning to do so again for the upcoming
bazaars.
The idea has caught on with the

councils which had tried to intro
duce no plastic bag andno polysty
rene campaigns during Ramadan
and on Saturdays.
"We even took the council repre

sentatives to Penang to understand
how they implemented it there.
"From there, the State Economic

Planning Committee (Upen) and the
councils devised their individual
plans," she added.
The Ramadan no polystyrene initi

ative was well received by the pub
lic, including USJ12 resident Datuk
Azman Bujang.
Azman, who is also in the food

industry, said it would not be easy to

change the mindset of people espe
cially the traders.
"First, the state needs to educate

the traders and then, there is the
question of cost.
"Traders should be able to do

effective costing and incorporate
additional charges for the biodegrad
able materials," he added.
Traders, Azman stressed, should

not be charging for the packaging
individually but should include
the cost with their food to make
better profit.
Another alternative was for cus

tomers to bring their own food
containers, he said.

Manufacturers' view

He described Subang Jaya
Municipal Council's programme in
the past, to reward customers who
brought their own food contain
ers, as a great initiative.
The Malaysian Plastic

Manufacturers Association
(MPMA), however, said there was
no basis to ban polystyrene.
MPMA executive director ST

Giam said polystyrene was per
fectly safe to use and did not leach
toxin.

"On the matter of degradation,
the authorities and the public do
not understand the actual effects
of degradation and its impact on
global warming.
"Food waste, when it decays,

emits methane which is a major
contributor to global warming,
and food waste is the largest com
ponent in the total waste picture,"
she said.

Polystyrene and plastics, she
added, should not be included in
the nondegradable section since
these were meant to be recycled
and not thrown in the landfill.
"At the end of the day, a practi

cal sustainable option has to be a
product that is cheap, easy to han
dle and can be reused again and
again, such as plastic food contain
ers including polystyrene," Giam
reiterated.
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Thermoplastics
Different chemical components make up different kinds of plastics and each kind of plastic must be recycled separately. The Coding
System is a method of labeling all plastic products with a code to identify the primary resin, to make it easier for recyclers to identify
and separate plastics for recycling. Plastic bag is mainly HOPE orlDPE which is 100% recyclable

PET Polyethylene
Terephthalate

PVC Polyvinyl ChlorideHOPE High Density
Polyethylene Code

LDPE Low Density
Polyethylene Code

PP Polypropylene PS Polystyrene

Bottles, food packaging,
carpets, cords for vehicles
tyres.

Bottles for food food

product, detergent and
cosmetics, containers, toys,
houseware, fuel tanks,
industrial wrapping and film,
sheets, gas and waste pipes.

Window frames, rigid pipes,
flooring, wall paper, bottles,
packaging film, guttering,
cable insulation, credit cards,
medical products including
plasma bags.

Cling film, bags, bin liners,
toys, coatings, flexible
containers, irrigation pipes
and general film.

Yogurt and margarine
packaging, sweet and snack
wrappers, vehicle battery
cases, cereal packet linings,
microwaveproof containers,
medical packaging, milk and
beer crates, automotive
parts, carpets and fibres as
well as electrical components.

Dairy product containers,
electrical appliances,
thermal insulation, tape
cassettes, cups and plates.

Textiles for bags, webbing
and sails, jackets, pillows,
cushions, sleeping bags, rope,
string, carpets.

Industrial bags, detergent
bottles, pipes, containers and
wood substitutes such as
fencing. A method has been
developed to incorporate
recycled HDPE with virgin
polymers.

Pipe fittings, conduits, floor
tiles, fencing rails, contain
ers, footwear, garden
furniture.

Waste disposal bags,
industrial bags, flexible
bottles, pipe containers,
waterproof membranes,
agricultural film and wood
substitutes.

Milk and beer
substitutes, automotive
components, tooTboxes,
auto batteries, chairs and
textiles.

Thermal insulation, trays,
office accessories, rubbish
bins.

Source: Malaysian Plastic Manufacturers Association

A trader in USJ's
Ramadan

bazaar opting
for paperbox
packaging last
year. — filepic
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The state is encouraging traders to opt for other food packaging such as reusable plastic containers. — filepic
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Joint effort to effectively dispose of ewaste in Selangor
By DINESH PARAMA5IVAN
metro@thestar.com.rny

(From left) MBSA councillor Papparaidu Veraman, Selangor DOE chief senior assistant director Rosli
Mustaffa, Putrajaya DOE chief assistant director Fenny Nyuk Yin and Shukri at the launch of the
Selangor Ewaste Environmental Alliance programme.

ELECTRONIC waste (ewaste) can be detri
mental to health if it is not disposed of prop
erly because it contains toxic substances and
dangerous metals.
When burnt or processed without proper

control, such items can also release harmful
pollutants.
. In view of this, Shah Alam City Council
(MBSA) has launched the Selangor Ewaste
Environmental Alliance programme to have
a more effective way to collect, transport
and dispose of ewaste in the city.
The programme, organised in collabora

tion with the Selangor Environment
Department (DOE) and Selangor Tourism,
Environment and Green Technology
Committee, also involved Petaling Jaya City
Council (MBPJ) and Subang Jaya Municipal
Council (MPSJ).
It will ensure that disposal of ewaste by

households is carried out effectively In line
with green concepts and managed only by
licensed premises by the Selangor DOE.
The programme targets recycling centres,

universities, businesses and nongovern
mental organisations (NGOs) to be part of
the council's efforts in reducing the amount
of ewaste in its landfills and its effects on

the environment.

During the launch, MBSA deputy mayor
Shukri Mohamad Hamin said Selangor had
recorded the highest volume in ewaste col
lection at 12,955kg since 2013.
Shukri said the method to dispose of

ewaste from households in Shah Alam at
the moment was conventionally controlled
by scrap dealers, whose methods had many
weaknesses and caused environmental pol
lution.
"Ewaste such as handphone, refrigerator,

television and radio are usually discarded
together with domestic waste and not placed
at proper recycling centres around the city.
"Our Resident Representatives Council

(MPP) will reach out to households to edu
cate them on the proper ways to dispose of
ewaste," he said.
He also said the council had set up a

waste separation programme last year in
selected areas in the city and would extend
it to another seven areas later.
"Residents will now need to separate their

unwanted recyclable items, including
ewaste, from domestic waste," he added.
Apart from MPPs, representatives

from businesses, recycling centres, universi
ties and NGOs who attended the launch
were also briefed on proper ewaste man
agement.
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資產獲9113萬賬面盈利

雪州柏朗桑首季多賺474%
(吉隆坡30日讯）待售资产带来9千113万令吉

账面盈利，雪州柏朗桑(KPS, 5843,主板贸服组)截

至2016年3月31日止第一季净利按年大涨474. 43%至

1亿1千642万5千令吉，前期为2千零26万8千令吉。

不过，由于贸易、住宿和投资控股业务贡献均

下跌，首季营业额下滑14. 88%至1千919万令吉。

该公司董事部透过文告说，首季净利大涨主要

因与实达生态圣殿私人有限公司签署的附加协议，

使公司兑现资产价值，赚取9千113万令吉账面盈

利°�.

董事部透露，集团正持续评估新业务机会，如

近期宣布收购美国Kaiserkorp机构60%股权、.进军

寝具市场就是一例，该公司也相信人股Kaiserkorp

机构能直接为股东创造价值。
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巴

生

5

巴生30日讯|巴生

市议会主办的大扫除清

洁运动，获逾500人响应

参与，市议会也配合活

动展开捉鼠捕狗行动，

共捉73只老鼠和8只野

狗0地

捉

获

73

大扫除运动是周日

清晨7时30分至中午12

时半举行，由巴生县酋

长拿督阿都甘尼率众进

行，参与单位包括市议

员、环境小组、卫生小

组、执照小组、巴生卫

生局及民众等。

为配合该项大扫除

清洁运动，市议会彻夜

展开捉鼠捕狗行动，捉

鼠行动从28曰晚6时持续进行至隔

天清晨6时；捕狗行动则分成2个

时段进行，从午夜12时至请晨6

时、.上午8时至下午1时。

市议员严玉梅受询时表示，

市议会共在5个地区进行捉鼠行

动，分别是巴生新镇、柯答央

路、桔廊小贩中心、新邮政局路

及玛拉食肆中心。

老

鼠

捉8只野狗

在捉鼠行动中，捉鼠队是以

捕鼠器和胶水方式捕鼠，最后巴

生新镇共捉56只老鼠、桔廊小贩

中心4只、新邮政局路5只、玛拉

食肆中心8只，共计73只。

「市议会去年开始积极展

开捉鼠行动，尤其是被列为老鼠

为患的巴生新镇、武吉丁宜商业

区、永安镇商业区，当地环境卫

生却有欠理想，尤经常看到老鼠

出没。」

此外，捕狗行动是以市议会

发明的「天网」（Skynet 01 )，

利用气压原理，将足球网对准狗

只发射，让狗只困在网里的方式

展开，减少对狗只的伤害。

严玉梅说，市议会此次的捕

狗行动，共捉8只野狗。（409 )

民众及官员设下陷阱，用食

物引老鼠进入胶水纸上，老

鼠遭粘著无法逃脱。

Page 1 of 1

31 May 2016
Oriental Daily News, Malaysia

Author: No author available • Section: News • Page: A27 • Printed Size: 134.00cm²
Market: KL • Country: Malaysia • Photo: Full Color • Ad Value: MYR 2,350.15
PR value: MYR 7,050.45 • Item ID: MY0026153802

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



$各15商区多^1^�
r市设会兴遞供车场

并非以營利为先,

而是要解决当地所

面対的效同豔。

场巧双』

植邦再也30曰讯丨苦等20年，SS15商业区

终于兴建多层停车场，当地日塞夜塞、双霪

车的交通情況，有望获得解决！

梳邦再也市议会耗资liii

万2055令吉30仙，在SS15/4路民

众会堂毗邻的空地，兴建4层楼

高，分别604个室内停车位、43个

室外（包括7个无障碍停车位）停

车位，共647个停车位的停车场，

工程从本月9曰动工，预计明年5

月7曰竣工及启用。

梳邦再也州议员杨巧双指

出，从1997年在当地的大学启用

后，该区面对停车位不足和塞车

问题，直到她当上州议员后，也

曾与3届市议会主席商讨，要求

市议会解决当地停车位不足的窘

境0

她说，苦等20年，终于在现

任梳邦再也市议会主席拿督诺希

山的批准下，成功寻找适合的地

点及拨款兴建多层停车场，以鼓

励当地大学和学员学生，以及经

常来往商业区办事的民众，把轿

车停入多层停车场内，舒缓商业

区交通拥挤的情况。

同时，杨巧双表示，希望当

地社区的商民能开始身体力行，

不要双重停车或违法停车，而选

择停入停车场内，带动其他驾驶

者一同「响应」把车停入停车场

内°

她今日为SS15区多层停车场

动土礼上，向媒体如此指出。出
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席者包括诺希山及格那拉再也国

会议员黄基全。

黄基全说，这是一项公开的

工程，绝无涉及任何'商业贪污，

凸显雪州政府对任何大小工程，

都处于廉洁和透明。

昂责停车费吃不消

据悉，SS15区是梳邦再也

其中一个最为繁忙的商业区，周

边除了有住宅区和私立中学，商

业区内更拥有数间国际学院和大

学、银行、连锁餐馆、-大型美食

中心、咖啡馆及巴刹。

虽然当地有2个私人户外停

车场，不过，据知一天的停车费

都超过10令吉，昂贵的停车费令

在籍学生和民众大喊吃不消，导

致违法停车一直无法解决。

杨巧双说，市议会兴建该

停车场并非以营利为先，而是要

解决当地所面对的交通问题，因

此，相信市议会不会把停车费设

定得太髙。

诺希山说，无论如何，暂时

未确定停车场的收费额，但会依

据当地旳车流量以及需求来设定

停车费，不会无理收费。

另外，询及即将在6月杪投

入运作的3个轻快铁安邦干线（蒲

种柏兰岭站、蒲种柏丽玛站与布

特拉高原站），是否已获完工与

�符合证，诺希山说，今曰会与大

马基建公司及公共交通委员会，

巡视以上3个轻快铁站，但市议会

目前未针对轻快铁站，进入完工

和符合证的审核程序。
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减少位圾量■购厨余鑲化机

八打炅再也30日讯丨

为了更有效地减低八打炅

再也管辖区内的垃圾最，

八打灵再也市政厅拟定添

购一台价值85万令吉的厨

余液化机器，并会率先放

置在SS2区巴刹使用。

根据八打灵再也市政厅的数

据显示，在每曰生产的600吨固体

废料当中|共有40%是厨余，而这

些厨余是可以用来再循环和制造

成肥料的。有鉴子此，八打灵再

也市政厅将在近期内拨款85万令

吉，购买一台厨余液化机器。

八打灵再也市长阿兹兹表

示，有关的液化机器能够快速地

把厨余转化成肥水，并进行其他

用途。第一台厨余液化机器将放

置在SS2区巴刹进行测试，如果反

应良好，将转移到其他的策略地

点。

(左2)在灵市再也公园的再循环中心时, 向媒体展示使用垃圾阿兹兹（右2)与副市长佐哈里

袋再循环制成的背包。 -邱雄贤-

分类的工作完成；垃圾分类是一

个习惯，是可以被培养的。

他指出，去年灵市的居民一

共生产了21万5000吨的垃圾，而

市政厅则拨款5897万3270令吉用

于处理这些固体废料。换言之，

平均每一户家庭每天生产大约1.1

公斤的固体废料。

「至于2016年灵市的居民则

平均明天生产600吨的垃圾。尤其

是当市民对再循环和垃圾分类没

有很高的意识时，将导致垃圾每

曰平均产量不断增长。_

「随著『每天垃圾量』逐年

增加100吨，市政厅必须开始严厉

控制垃圾生产。」

另外.，他表示，除了地方政

府推行各项政策，更需要个人，

乃至整个社区的合作才能将垃圾

「目前还处于教育民众的

阶段。但当州政府认为时机成熟

时，地方政府将以发出罚单的方

式，强制性执行垃圾分类。」

阿兹兹是在今日为「再也公

园资源回收中心」开幕时，如此

拨百万买垃圾桶

表示。有关回收中心将在每周一

至周五，早上11时起开放至下午

3时；周曰则是从早上的10时至

中午1时结束。同时，中心内也

以每公斤80仙，回收使用过的食

用油。

另外，政府也拨款100万令

吉购买120公升的垃圾桶，并将

放置在骨痛热症重灾区，以减

少非法垃圾堆成为害虫繁殖的温

床。(408 )
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